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Председателят на БсП 
корнелия нинова получи 
мандат от националния съ-
вет да разговаря с всички 
парламентарно представени 
партии за редовен кабинет. 
Лидерите на партиите ще 
бъдат поканени на среща. 

“няма да поставяме 
разделителни линии, а ще 

търсим това, което ни обе-
динява. За нас това са поне 
четири въпроса - бюджетът 
за 2023 година, приемането 
ни в Шенген, законите по 
Плана за възстановяване в 
частта му за предоговаряне 
на сроковете за въглищните 
централи, както и съдебна 
реформа. ние изваждаме 

напред тези теми, по които 
всички са изявявали готов-
ност да работят”, обясни 
нинова.

 “Ако успеем да постиг-
нем съгласие по приори-
тетите, ще продължим със 
следващите стъпки. те са: 
какви задачи да възложим 
на правителството; с какъв 

срок да бъде; какво да е - 
политическо, експертно или 
смесено; какъв ще е форма-
тът на взимане на полити-
ческите решения в една та-
кава сложна конфигурация, 
каквато би се очертала, ако 
стигнем до правителство”, 
подчерта нинова.

И тъжно, 
И срамно

6% отпадат от училище заради бедност

бсп ще преговаря
с всички за кабинет
Лидеритенапартиитещебъдатпоканенинаразговор,
нямадапоставямеразделителнилинии,
заявиКорнелияНиновапредпленума
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Липсата на безплатни учебници и т.нар. транспортна бедност 
възпрепятстват достъпа до образование, показва анализ на фондация 
“Тръст за социална алтернатива”.

ългария е третият най-голям вно-
сител на домати от турция. Пред нас 
са само Румъния и Украйна. срамно 
е и е тъжно.

нашата България, която беше 
сред най-големите износители на 
плодове и зеленчуци в света, с пло-
дородните си земи и традиции, днес 
е превърната в обикновен вносител 
на плодове и зеленчуци. Родният до-
мат е на изчезване. Пазарите, които 
държахме - също. 

как стана така, че страната ни, 
която разполага с благословена земя, 
подходящ климат, плодородни поч-
ви и стари традиции, удари поред-
ното дъно? съсипията е навсякъде, а 
земеделието и родното производство 
пак са последна грижа на държава-
та.

 вината е в политиците на пре-
хода, които обслужиха натрапения 
на страната ни неолиберален модел, 
където всичко се прави в името на 
парите. с лека ръка раздробиха зе-
мята, ликвидираха земеделските ко-
операции, разпродаваха за левче или 
два земеделската техника. Затвориха 
пазарите за нашите прлодове и зе-
ленчуци, и ликвидираха българските 
консервни комбинати. така изгони-
ха хората от селата и малките градо-
ве по пуста чужбина.

в резултат - ядем турски дома-
ти, вносно свинско и бленуваме от 
сутрин до вечер по изгубената на-
родна република. като в прочутата 
“Политическа зима” на Ботев.

Б

Валентин ГеорГиеВ

Стр. 5

троянската
луканка
с европейска
защита

Стр. 3

българия е 
третият вносител 
на турски 
домати в света

Ураганен вятър нанесе множество щети в цяла България, като най-потърпевша 
бе западната част на страната. Предупреждението за опасно силен вятър е в сила и за днес, 
като кодът е червен за Монтана, Враца, Ловеч, Габрово и Велико Търново

вкадър

еврокомисията
вдига вноската 
за членство 
в евросъюза

Снимкабта

до 50% са
поскъпнали 
храните на 
стоковата борса

велина григорова:
има начини 
да преодолеем 
недостига на лекарства
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Агенцията по вписванията е отказа-
ла да регистрира решението на Общото 
събрание на дружеството “Пълдин ту-
ринвест” за увеличение на капитала му с 
акциите на варна в Пловдивския панаир 
в размер на 29%. 

на 9 януари т.г. Общото събрание 
на компанията, контролирана от пло-
вдивския бизнесмен Георги Гергов, 
одобри апорта на варненските акции. 
С това бе направен втори опит за раз-
чистване на пътя към скрита привати-
зация на панаира. 

Междувременно стана ясно, че на 
17 януари т.г. общината е внесла иско-
ва молба до Окръжния съд в града за 

отмяна на взетите решения на Общото 
събрание на “Пълдин туринвест” от 9 
януари 2023 г., както и молба за спиране 
на вписването в търговския регистър на 
увеличението на капитала на дружество-
то и изменението на устава му.

Пловдивчани организираха протести 
за запазването на панаира. Хората се опа-
сяват, че ако бизнесменът поеме контро-
ла над него, теренът ще бъде застроен, а 
Панаирното градче - унищожено.

на провалената от съветниците на 
ГеРБ и отцепниците от БСП сесия на 9 
януари присъстваха зам.-председателят 
на нС и на БСП кристиан вигенин и ли-
дерът на градската организация на соци-

алистите и депутат от БСП Иван Петков. 
те отново припомниха, че съветници-
те от т.нар. “Автентична лява БСП” не 
представляват БСП, пловдивската ор-
ганизация на партията има категорична 
позиция по въпроса. 

Младежите на БСП в Пловдив на-
правиха флашмоб срещу отцепниците. 
“Отново искаме да заявим пред меди-
ите, а чрез тях - и пред обществото, 
че лицата николай Радев, Добромира 
тошева, тодор Стоилов, доц. Атанас 
Баташки, Йордан василев, Ангел Ива-
нов и Димитър чолаков не предста-
вляват БСП в пловдивския Общински 
съвет. С преименуването на групата 

си те самите се отрекоха от градската 
структура на БСП в Пловдив. От изби-
рането им като съветници с действията 
си в Общинския съвет те показват, че 
са лоялни към лицето Георги Гергов и 
неговите интереси, свързани с кмета на 
общината Здравко Димитров”, твърдят 
младите социалисти.

Парламентът обсъди вчера създава-
нето на временна комисия за установя-
ване на всички факти и обстоятелства, 
свързани с поемането на пълния контрол 
на “Международния панаир Пловдив” 
АД от Георги Гергов. тя се състои от 14 
народни представители и ще работи в 
срок от един месец.

Близо 6% от децата отпадат от 
училище заради бедност. Липса-
та на безплатни учебници и т.нар. 
транспортна бедност оказват сил-
но негативно влияние и възпре-
пятстват достъпа до образование. 
това показва анализ на фондация 
“тръст за социална алтернатива”. 
Достъпът до безплатни учебни-
ци значително увеличава успеха 
на децата в училище и повлиява 
положително на техните образо-
вателни постижения.

чрез проекта “Равен шанс” 
фондацията е осигурила през тази 
учебна година стипендии за без-
платни учебници и транспорт до 
училище на повече от 500 деца, 
които живеят в бедни и малки 
населени места. Целта на ини-
циативата е повече ученици да 
завършват средно образование. 
От 2011 г. досега по проекта са 
отпуснати над 4500 стипендии, а 

общият брой на включените деца 
е над 1700. “тръст за социална 
алтернатива” посочва, че без-
платните учебници са една от се-
риозните причини и предпостав-
ки децата от по-бедни семейства 
да не могат да посещават редов-
но училище. в България вече се 
говори за транспортна бедност, 
като пример е разстоянието меж-
ду Ракитово и велинград, което е 
по-малко от 12 км, но има деца, 
принудени да се придвижват с 
такси до класната стая.

Проучване на фондацията 
в различни европейски страни 
показва, че обичайна практика 
е общините да предоставят без-
платни карти за децата и да оси-
гуряват превоз. като цяло раз-
ходите за обществен транспорт 
се възстановяват, а при необхо-
димост провинцията осигурява 
собствен транспорт.

От 1 януари 2016 г. 
към 31 декември 2022 
г. децата, пребивавали 
в приемни семейства 
по проект “Приеми ме 
2015”, са над 7 хиляди, 
съобщават работещи по 
тази социална услуга. 
към края на м.г. дейст-
ват 152 споразумения за 
партньорство с общини 
от 28-те области на стра-
ната, като настанените 
деца са 1493. Срокът на 
проекта бе удължен до 
края на т.г.  

Спрямо 2021 г. има 
спад с 8% на децата, 
настанени в приемни 
семейства, като той е 
за сметка на здравите 
подрастващи. но при 
децата с увреждания 
средномесечната стой-
ност за 2022 г. спрямо 

предходната нараства с 
3,8%.

най-много са деца-
та в приемна грижа във 
варненска област - 119 
в 10 общини. най-малко 
са в областите кърджа-
ли, Силистра, Ямбол, 
София-област. утвър-
дените приемни семей-
ства с местоживеене и 
с доставчик на услугата 
общини са общо 1770, 
като 1766 от тях са про-
фесионални, а 4 са до-
броволни.

За областите с на-
блюдавана постоянно 
висока незаетост като 
основна характеристика 
може да се изведе голе-
мият процент на прием-
ни семейства, които ис-
кат да се грижат за дете 
с различен профил от 

наличния в съответната 
област, както и несъот-
ветствието между броя 
на приемните семейства 
и реалните потребности.

През 2023 г. трябва 
да се обсъдят установе-
ните тенденции и да се 
отразят в новите доку-
менти. например да се 
определи максимален 
срок, в който приемно 
семейство може да ос-
тане свободно на базата 
на цялостна актуална 
оценка от специалисти-
те, която да включва и 
отказите от настаня-
ване, продължително/
сезонно неприсъствие в 
страната и др.

Финансовата помощ 
по проекта е увеличена 
от 136 404 000 лв. на 139 
750 000 лв.

Законодателни промени може да об-
лекчат недостига на лекарства, коменти-
рат от Българската асоциация за развитие 
на паралелната търговия с лекарства. От 
там подчертават, че в момента не дости-
гат лекарства, които не са в обхвата на 
Специализираната електронна система за 
проследяване и анализ на лекарствените 
продукти, включени в Позитивния ле-
карствен списък на Република България. 
ДуМА припомня, че системата просле-
дява само лекарства, чиято стойност час-
тично или напълно се поема от нЗОк или 
МЗ. За да получи лекарство разрешение за 
паралелен внос, са необходими 90 дни и 
още 30, за да му бъде разрешена цена. чес-
то заради тромави процедури то  може да 
стигне до пациента за 10 дори 12 месеца, 
казват от асоциацията. Производствени и 
логистични проблеми, липса на внос и не-
правилна употреба генерират недостига на 
лекарства у нас. От асоциацията смятат, че 
е неоправдан опитът да се променя Зако-

на за лекарствените продукти в хуманната 
медицина, “освен евентуално да се удо-
влетворят отдавнашни лобистки интереси 
срещу паралелната дистрибуция”. От там 
са на мнение, че няма институционални 
анализи на причините за недостига на 
антибиотици и инхалаторни продукти за 
деца и за да се компенсира, следва да се 
насърчи паралелният внос.  Около 2000 
лекарства са изтеглени от България през 
2014-2020 г. Според годишния доклад на 
ИАЛ през 2020 г. по желание на притежа-
телите на разрешения за употреба са пре-
кратени 268 разрешения. “необходими са 
терапевтични ръководства за лекарите, в 
които ясно да бъде описано кои лекарства 
са изтеглени и това е ангажимент на МЗ, 
казват от асоциацията. Многократно пред-
лагаме да се регламентира възможност да 
внасяме тези лекарства, но оставаме нечу-
ти, допълват от там.

Още на стр. 10

СнимкаБТа

Варненският и Великопреславски митрополит Йоан отслужи празнична 
Архиерейска света Литургия за Атанасовден в храма “Св. Атанасий”  
във Варна. По-късно беше осветен и раздаден рибен курбан на миряните

Агенцията по вписванията 
блокира Георги Гергов 
за панаира в Пловдив
Ситуациятабешеобсъденавнароднотосъбрание,комисиященищипроблемите

Над 7000 хлапета са били  
в приемна грижа за 7 години

Облекчаването на паралелния 
внос може да намали 
недостига на лекарства

6% от децата отпадат от 
училище заради бедност
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Делегатите на заседанието на 50 кон-

грес на бСП, който ще се проведе на 11 
февруари, ще трябва да обсъдят и при-

емат основни насоки за разработването 
на нова програма  и концепция на про-

мени в устава на бСП и организационна 
реформа. на форума ще бъде обсъдена и 
подготовката за участието на левицата в 
местните избори през есента. 

По промените в устава са постъпили 
предложения от областни, общински и 
районни съвети на бСП, основни пар-

тийни организации, отделни социалисти. 
има изработени становища от Общо-

партийната контролна комисия и нС на 

Младежкото обединение в бСП. Много 
от предложенията са възникнали в кон-

кретната им организационна работа. Цел-

та на промените е да се подобри подобри 
функционирането на структурите.

Сред идеите за промяна са регламен-

тирането на онлайн заседания на органи-

зациите, засилване на координиращите 
функции на областните съвети, създава-

нето на възможност за въвеждане на пряк 
вътрешнопартиен избор на председате-

лите на общински и районни партийни 
организации. Предлага се още да отпадне 
нормата на несъвместимост на постовете, 
както и регламентиране на провеждане-

то на вътрешнопартийни референдуми и 
допитвания, на мандата на делегатите на 
функционален принцип на конференции-

те и конгреса и на председателите на хо-

ризонталните структури като делегирани 
членове на съответните органи.

Предлага се увеличаване на квотите 
на Младежкото обединение в градски-

те, общинските и районните съвети на 
бСП, както и засилването на ролята на 
Общинските и градските съвети при 
избора на ръководител на групата съвет-

ници, председател или зам.-председател 
на комисии. Делегатите на конгреса ще 
дискутират и по приемането на етичен 

кодекс като основните положения ще се 
запишат в устав на бСП.

в новата програма на бСП ще бъдат 
записани ценностите, които левицата 
изповядва, кои обществени групи защи-

тава партията, предизвикателствата пред 
които е изправено обществото и тяхното 
решаване. Основните цели на докумен-

та са мир, сигурност и сътрудничество, 
социална справедливост и устойчиво 
равенство, укрепване на демокрацията и 
защита на правата на човека, силна ико-

номика и трансформация на икономи-

ческата система и социално-екологичен 
напредък.       

"не сме изнасяли оръжие за 
украйна, изнасяли сме за над 60 
други държави. Продължавам 
да твърдя, че нито един патрон 
не сме изнесли за украйна", 
заяви корнелия нинова пред 
журналисти по изнесената ин-

формация на немския вестник 
"Ди велт", че страната ни е из-
насяла боеприпаси и гориво още 
от началото на войната, но чрез 
посредници.

"ние изнасяме от десетки 
години оръжие за над 60 дър-

жави и получаваме сертификат 
за това. така те стават негови 
собственици и какво се случва с 
него след това, не знам", поясни 
нинова. 

По-рано депутатът от "бСП 
за българия" иван ченчев заяви 
пред медии  в нС, че няма нито 
един изнесен патрон за украйна. 
"имаше парламентарен контрол. 
в парламента беше служебният 
министър на икономиката нико-

ла Стоянов, който  потвърди, че 
българия не е изнасяла на оръ-

жие. това са фактите", коменти-

ра той 
Директен износ за украйна е 

нямало, заяви и съпредседателят 
на "Продължаваме Промяната" 
и бивш премиер кирил Петков 
на брифинг. "нашите партньори 
от Полша и румъния, от Щатите 
и англия са купували оръжието 
на българската индустрия. Да, 
част от това оръжие е отивало 
в украинската армия, но това не 
е, защото българия е изнасяла, а 
е защото нашите партньори са 

внасяли в украйна", подчерта 
Петков. 

асен василев уточни, че е 
спазено предишното решение 
на нС за военнотехническата 
помощ до буквата да няма ди-

ректен износ от българия за ук-

райна. "Страната ни е изнасяла 
през частни компании дизел. 
няма правителствена програма 
за това. това са частни контра-

генти към частни контрагенти", 
уточни той. 

"когато става въпрос за биз-

нес, за производството на бъл-

гарската оръжейна индустрия, 
нормално е те да търсят пазари и 
да реализират своята продукция. 
включително и когато има вой-

на и тези пазари са по-бързо обо-

ротни", поясни лидерът на "бъл-

гарски възход" и бивш министър 
на отбраната Стефан янев.

  �
страницата подготви  
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Председателят на бСП кор-

нелия нинова получи мандат 
от националния съвет да раз-

говаря с всички парламентарно 
представени партии за редо-

вен кабинет. решението беше 
подкрепено с 94 гласа "за" и 4 
"против".

"лидерите на партиите 
ще бъдат поканени на среща. 
няма предварително да поста-

вяме разделителни линии, ще 
потърсим темите които ни обе-

диняват и ще поставим 4 въп-
роса за обсъждане. трябва да 
стане ясно има ли политическа 
воля и желание за съставяне 
на редовно правителство, или 
просто се демонстрира такова. 
искаме честен и открит разго-

вор", заяви нинова на брифинг 
след пленума. "идеята на ли-

дерската среща е да си изясним 
искаме ли да има правителство 
или играем игрички и се прех-

върля горещият картоф, за да 
не се понесе отговорност за 
предсрочни избори", обясни 
нинова.

"ако успеем да постигнем 
съгласие по приоритетите, ще 
продължим със следващите 
стъпки, а те са - какви задачи да 
възложим на правителството, с 
какъв срок то да бъде, полити-

ческо, експертно или смесено и 
какъв ще е форматът на взима-

не на политическите решения 
в една такава сложна конфигу-

рация, каквато би се очертала, 

ако стигнем до правителство", 
обясни нинова.

тя отрече да е кандидата за 
премиер и уточни, че бСП няма 
такъв. Според нинова евенту-

алната номинация трябва да 
е равноотдалечена от всички 
партии. "като не се разберем, 
отиваме на избори. не можем 
да ви кажем в кой ден ще вър-

нем мандата", подчерта тя. 
"не съм се чувала с никого, 

не сме изпращали писма. ние 

сме подредена партия, искахме 
първо да мине националният 
ни съвет. След това ще фикси-

раме дата за срещите", подчер-

та нинова.
"различното при тези пре-

говори ще е, че сме обърнали 
пирамидата, защото досега се 
започваше с посредници - гос-

подин Паси и господин Плев-

нелиев, председателски групи. 
Другата новост е, че този път 
на преден план са темите, кои-

то обединяват партиите в пар-

ламента, а не разделителните 
линии", обобщи тя. нинова 
отново припомни партийното 
решение да не подкрепят каби-

нет с мандат на герб, ДПС или 
"възраждане". 

членовете на националния 
съвет дебатираха по две точки 
от дневния ред - позицията на 
бСП относно връчения трети 
проучвателен мандат на ко-

алиция "бСП за българия" и 

произтичащите действия от 
това, както и въпроси свързани 
с организацията на заседанието 
на 50-тия конгрес на партията 
- приемане на документите за 
форума, ориентировъчна про-

грама и регламент.
в началото на пленума ли-

дерът на бСП корнелия нино-

ва представи приоритетите на 
Пг "бСП за българия" в пар-

ламента. тя открои като важно 
изработването на бюджета за 
тази година, приемането на на 
българия в Шенген, съдебната 
реформа и Плана за възстано-

вяване и устойчивост и прего-

варянето му в частта за въглищ-

ните централи. нинова заяви, 
че това са били и основните 
теми по които са разговаряла 
с президента румен радев при 
връчването на третия мандат. 
тя подчерта, че за разлика от 
предишните два мандата всич-

ки парламентарно представени 
партии за изразили желание да 
участват в разговорите за пра-

вителство.
По-рано лидерът на герб 

бойко борисов даде да се раз-

бере, че ще отиде на лидерска 
среща. Същата позиция изра-

зиха и председателят на ДПС 
Мустафа карадайъ, съпредсе-

дателят на Дб Христо иванов и 
лидерът на "български възход" 
Стефан янев. От "възраждане" 
също не отказаха, но поискаха 
двустранни разговори.  

НС даде мандат на Нинова 
да преговаря с всички партии
Щепоканимпредседателитенаформациитеищеимпоставим
4въпросазаобсъждане,заявилидерътнаБСП

Конгресът ще приеме промени в устава и насоки за нова програма

България не е изнасяла оръжие за Украйна

СнимкаБта
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ураганният вятър нане-

се сериозни щети в цялата 
страна, основно в Западна 
България. Бурята събори из-

олационни покрития, отнесе 
покриви, прозорци, дървета 
бяха изкоренени или пречу-

пени и затрупаха автомоби-

ли. въпреки предупрежде-

нията за червен код заради 
опасен вятър и призивите 
за обезопасяване на незак-

репени предмети, улиците и 
тротоарите се превърнаха в 
бунища от разлетели се бок-

луци. 
кризисният щаб на об-

щина враца обяви частично 
бедствено положение още 
сутринта, като там бяха пода-

дени над 50 сигнала за щети. 
имаше паднали и изкорене-

ни дървета, увредени части 
от покривни конструкции и 

фасади на сгради, прекъсна-

ти електропроводници, счу-

пени витрини и контейнери 
за битови отпадъци, обърна-

ти химически тоалетни. Пре-

къснати бяха електропрово-

ди в два  квартала. Без ток 
останаха и селата Паволче, 
челопек, лютаджик и Бели 
извор. Поривите на вятъ-

ра на моменти бяха над 130 
км/ч.

в Мвр също реагираха на 
сигнали за паднали предме-

ти, дървета и клони. екипите 
на главната дирекция "По-

жарна безопасност и защита 
на населението" съобщиха, 
че повечето сигнали са били 
от София, враца, Монтана, 
кюстендил и Перник. 

аварийните екипи на 
Столичната община рабо-

тиха на терен по множество 

сигнали - за изтръгнати по-

кривни настилки, паднали 
билбордове, наклонени за-

страшително или съборени 
дървета.  Бурята събори ця-

лата изолация на стена на 
45-о училище. 

Силният вятър в София 
стана причина за закъснения 
в полетите на летище "Со-

фия" и за пренасочване на 
самолети. Само до обяд пет 
самолета бяха пренасочени 
към летището в Пловдив. 
Други кръжаха над столи-

цата в очакване вятърът да 
поутихне.

Мъж, който е предложил огромен подкуп на 
български пътни полицаи, е бил арестуван през 
нощта срещу сряда в София. той е бил тестван 
за употреба на наркотици и пробата се оказа-

ла положителна. За да бъде заличено всичко и 
да бъде пуснат, мъжът предложил подкуп от 
10 000 евро, както и златен часовник от скъпа 
марка. Полицаите отказали и го арестували. 
Шофьорът е отведен до болница, за да му бъдат 
направени кръвни проби, а след това е задър-

жан в ареста на 4-то рПу в София.
Провинилият се е 23-годишен сириец. Между 

него и хора в друг автомобил е възникнал скан-

дал, а на място дошъл екип на Пътната полиция. 
При опита на полицаите да извършат проверка 

сирийският гражданин е хвърлил в патрулния 
автомобил две пачки от по пет хиляди евро.

При друг инцидент 19-годишен шофьор без 
книжка блъсна полицай и няколко паркирани 
коли в София. това е станало на бул. “черни 
връх” и ул. “люботрън”. неправоспособният во-

дач е задържан от служители на 4-то ру. напра-

вен му е тест за употреба на наркотици, който 
е дал отрицателен резултат. Шофьорът обаче е 
отказал да бъде тестван за алкохол. 

водач на МПС, дрогиран с метамфетамин и 
амфетамин, бе заловен в Плевен. Полицаи са  из-

вършили проверка на автомобил, управляван от 
35-годишен мъж. наркотестът е отчел положи-

телен резултат, на водача е съставен акт.

грипна епидемия е обявена и в област Добрич. там времен-

ни противоепидемични мерки се въвеждат от 20 до 25 януари. 
епидемия бе обявена и в Софийска област от 20 до 27 януари. 

в момента грипна епидемия е обявена в Пловдив (19-30 
януари), ловеч (18-24 януари), Пазарджик (18-24 януари), 
габрово (18-24 януари), Стара Загора (17-23 януари) и Шу-

мен (13-18 януари). 
учебният процес се преустановява в областите Добрич, 

ловеч, Пазарджик и Стара Загора за съответния период.
От МЗ препоръчват носене на защитна маска за лице, чес-

та хигиена на ръцете и спазването на физическо отстояние на 
места, където има много хора. Мерките са ефективни както за 
предпазване от кОвиД-19, така и от други инфекции, преда-

вани по въздушно-капков път, като грип и остри респиратор-

ни заболявания.

Ураганният вятър нанесе 
сериозни щети в страната
ЧастичнобедственоположениебеобявеновъвВраца

Грипна епидемия в Добрич 
и в Софийска област

Полицаи отказали 10 000 евро 
подкуп от дрогиран шофьор 
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Парламентът прие на първо 
четене промени в кодекса за за-
страховането, касаещи система-
та “Зелена карта”. те задължават 
застрахователите автоматично 
да заплащат недоказани щети 
при катастрофи в чужбина. от 
БСП изразиха притеснения, че 
ако законопроектът се приеме в 
този му вид, може да поскъпне 
задължителната “Гражданска 
отговорност”. 

Спорният проект за промя-
на в кодекса за застраховането 
предвижда българското наци-
онално бюро “Зелена карта” да 

изплаща щетите, когато ком-
панията застраховател ги ос-
порва, а след това да си търси 
изплатените суми. на свой ред 
компании, които бавят плаща-
нията при пътни произшествия 
в чужбина, трябва да учредяват 
банкова гаранция в полза на 
бюрото, за да може то да ус-
вои парите. Поправката въвеж-
да правилото “първо плащаш, 
след това оспорваш”, което е за-
писано и в устава и вътрешни-
те правила на международната 
система “Зелена карта”. Проме-
ните са предложени от мФ, ко-

ето излиза със становището, че 
от три години над българското 
бюро има европейски монито-
ринг заради забавени или отка-
зани плащания от наши застра-
хователи при произшествия в 
чужбина. Според ведомството 
това вече се е превърнало и в 
проблем, чието разрешаване е 
условие за приемането ни в ев-
розоната.

Проф. румен Гечев от БСП 
изрази притеснение, че по дан-
ни на наши застрахователи са 
осъществени много измами, ко-
ито незаконно ограбват друже-

ствата, като ги карат да извърш-
ват плащания на хартия, които 
не са реални, не са подкрепени 
с факти и аргументи. Затова те 
искат да се представи банково 
извлечение и по този начин да 

бъдат изплатени. Проф. Гечев 
обясни, че такава поправка - 
първо да се плати, после да се 
оспорва - не съществува никъде 
в законодателствата на другите 
страни в еС и дори извън него.

европейската комисия разреши 
българската троянска луканка да бъде 
добавена в регистъра на гарантирани-
те традиционни специалитети на еС. 
в прессъобщението на комисията се 
пояснява, че начина, по който тя се 
произвежда традиционно, прави този 
продукт типично български.

“наименованието идва от град 
троян, където луканката е произведе-

на и популяризирана за първи път от 
майстор илия таслаков. той е един от 
първите й производители в страната. 
През 1883 г. таслаков внася в Бълга-
рия първите машини за нарязване на 
месото”, се казва още в съобщението. 
уточнява се, че троянската луканка се 
прибавя към списъка с 69 гарантирани 
традиционни специалитети, които са 
защитени.

водещият вносител на домати от 
турция през 2022 г. е румъния, където е 
доставена продукция за 65,228 млн. до-
лара. Следва украйна - 45,320 млн. дола-
ра, и България - 38,113 млн. долара.

обемът на износа на домати от тур-
ция през 2022 г. се е увеличил с 4% в срав-
нение с 2021 г. - до над 377 млн. долара. 
тези данни са цитирани от анадолската 
агенция с позоваване на асоциацията на 
износителите от Югоизточна анадола. 
През 2022 г. турция е доставила 526 703 
тона домати на 54 държави, включително 
румъния, украйна, България, Германия, 
обединеното кралство, чешката репу-
блика, Швейцария, испания, казахстан, 
Латвия, русия, Полша и малайзия.

междувременно стана известно, че 
зеленчуковата продукция у нас през 2022 
г. е паднала на едно от най-ниските рав-
нища в исторически план. това показва 
оценка на Центъра за икономически из-
следвания в селското стопанство (Сара), 
който се позовава на данни от нСи. в 
стойностно изражение се отчита спад от 
6% на годишна база. Зеленчуците през из-
теклата година са заемали едва 4% от род-
ното растениевъдство и до 3% в брутната 
продукция от цялото селско стопанство.

макар обемите при доматите да 
са по-ниски (-7% спрямо 2021 г.) - 109 
хил. тона, то паричната им стойност се 
увеличава. През 2022 г. те заемат 29% 
от общата стойност на зеленчукопроиз-
водството, възлизайки на 103 млн. лв. 
Само година по-рано делът им е бил 
28%. “Повишението на дела на домати-
те в общата продукция от зеленчуци се 
дължи на повишение на цените, които са 
нараснали с 18% за година, докато физи-
ческите обеми са паднали с 22%”, кон-
статират анализаторите и акцентират, че 
спадът на количествата идва предимно 
от оранжериите - явно по-малко домати 
са отглеждани там.

увеличението на цените на 
хранителните стоки на едро у 
нас през миналата година е в 
диапазон 25-50%. Поскъпва-
нето е в пълно съответствие с 
движението на цените на све-
товните борсови пазари, кое-
то означава, че България все 
повече става неделима част от 
глобалното пазарно простран-
ство, отчете изпълнителният 
директор на Софийската сто-
кова борса васил Симов.

През 2022 г. на борсата са 
направени сделки за близо 648 
млн. лева, което е с 27% пове-
че от 2021 г. През миналата го-
дина на ССБ е имало сделки за 
зърно на обща стойност малко 
над 58,1 млн. лева, за храни-
телни стоки - за над 1,1 млн. 

лева, а останалата част от обо-
рота е с индустриални стоки.

котировките “купува-про-
дава” за хлебна пшеница в 
България през декември 2021 
г. бяха в рамките на 530-550 
лева за тон без ДДС. в месеци-
те май-юни 2022 г. котировки-
те достигнаха 730 лева за тон 
и в края на 2022 г. паднаха до 
650-680 лева за тон. основно 
сделките за пшеница се склю-
чиха през октомври-декември 
на цени 716-730 лева за тон.

Прогнозите на експерти-
те са общото производство 
на зърнени храни в евросъ-
юза през 2023 г. да възлезе на 
282,5 млн. тона, което е с 20,8 
млн. тона повече от 2022 г.

Брашно тип 500 в начало-

то на м.г. се предлагаше от 
мелниците на ССБ на цена от 
1 лев за килограм, а в края на 
годината офертите са вече за 
1,16 лева без ДДС, увеличе-
ние с 16%.

в България цената на олио-
то в бутилки от един литър се 
повишава през 2022 г. с 28% 
- от 3,50 лева за литър в нача-
лото на годината, до 4,47 лева 
средно през декември.

на българския пазар през 
януари бялата рафинирана за-
хар в пакети от един килограм 
се продаваше на едро по 1,38 
лева, а в края на годината - по 
2,13 лева. това е поскъпване 
от 54%, отчита ССБ.

оризът в пакети от един 
килограм се предлагаше на 

едро у нас на средна цена от 
1,89 лева в началото на годи-
ната, а през декември цената 
му стигна 2,40 лева, поскъп-
ване от 27%. 

През миналата година на 
ССБ се сключиха сделки за 
горива за почти 504 млн. лева. 
Цените следваха неизменно 
тези на суровия петрол.

на Софийската стокова 
борса дизеловото гориво се 
продаваше в диапазона 1920-

2100 лева за хиляда литра, а 
в края на годината - на нива 
2600-2700 лева за хиляда ли-
тра, поскъпване от 30%.

Цената на бензин а95н 
се вдигна на ССБ от 1860-
2020 лева за хиляда литра в 
началото на 2022 г. до 2130-
2308,33 лева за хиляда литра 
през декември, което е уве-
личение с около 15%.

Още на стр. 12

Между 25 и 50% са поскъпнали 
храните на едро
ПрезминалатагодинанаССБсанаправенисделки
заблизо648млн.лв.-с27%повечеот2021г.

Васил Симов

България е третият вносител  
на турски домати в света

ЕК включи троянската луканка  
в списъка с традиционни храни

Застрахователи ще плащат недоказани 
щети при катастрофи в чужбина
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Служебното правителство на 
президента румен радев излезе 
на международните пазари още 
в първите дни на новата година 
и изтегли нов дълг в размер на 
1,5 млрд. евро. министерството 
на финансите продаде 10-годиш-
ни облигации, деноминирани в 
евро, съобщи в профила си във 
Фейсбук Любомир каримански, 
съветник на финансовия минис-
тър росица велкова. 

Според каримански инте-
ресът към облигациите е бил 
впечатляващ, като поръчките са 
достигнали над 7 млрд. евро, без 
да се брои интересът от мени-
джърите по емисията (Джей Пи 
морган, Morgan, БнП Париба, 
Сити и уникредит), коментира 
в. “капитал”. Доходност от 4,75-
4,8% е сравнително изгодна в 

сегашната ситуация.
на същото мнение е и Любо-

мир каримански. “За сравнение 
- румъния и унгария емитираха 
в началото на годината троен 

транш облигации в щатски дола-
ри, като доходностите по 10-го-
дишните им облигации от трой-
ния транш са съответно 7,22% 
(купон 7,125%) - за румъния, и 

6,509% (купон 6,250%) - за ун-
гария”, изтъкна той.

емисията ще бъде един от 
инструментите за финансиране 
на бюджета, който министер-
ството на финансите използва, 
като се придържа към основната 
цел на дълговото управление - 
финансиране на планирания де-
фицит за тази година така, че да 
отговаря на критериите за влиза-
не в еврозоната, осигуряване на 
необходимите средства за рефи-
нансиране на дълга в обращение 
и обезпечаване на законово ре-
гламентираните нива на фискал-
ния резерв. както е известно, 
март тази година има падеж на 
еврова емисия в размер на 1,444 
млрд. евро, която България тряб-
ва да изплати.

За последно България излезе 
на международните дългови па-
зари на 15 септември, когато ми-
нистерството на финансите пла-
сира облигации, деноминирани в 
евро, в два транша с общ размер 

от 2,25 млрд. евро. Първият бе 
със срочност седем години, обем 
от 1,5 млрд. евро и лихвен купон 
4,125%, а вторият бе със срочност 
12 години, обем от 750 млн. евро 
и лихвен купон 4,625%.

България продължава да 
поддържа ниско ниво на задъл-
женията си, като делът на дълга 
спрямо брутния вътрешен про-
дукт възлиза на 21,3% към 30 
юни 2022 г. (16,442 млрд. евро, 
вторият най-малък дял в еС).

След като служебният ми-
нистър на финансите росица 
велкова се отказа от идеята да 
внася проектобюджет за тази го-
дина, в рамките на първите три 
месеца на 2023 г. в сила е Зако-
нът за удължаване на бюджета, 
който предвижда вземането на 
максимален дълг в размер на 
1,555 млрд. евро.

войната в украйна допъл-
нително усложни глобалната 
макроикономическа среда, час-
тично в европа, и промени ико-
номическите перспективи пред 
България. в своята есенна прог-
ноза от 2022 г. ек прогнозира 
растежът на родната икономика 
да достигне едва 3,1% през 2022 
г., като ще се забави още повече 
- до 1,1 на сто, през настоящата 
2023 г. През 2021 г. икономика-
та на страната ни нарасна със 7,6 
на сто след свиването с 4 на сто 
през пандемичната 2020 г.

 

 

 

 

 

 

 

 

Вече без такса гражданите могат да заплащат 
дължими такси и услуги, свързани с Имотния и 
Търговския регистър, в Системата за електронно 
плащане на Министерството на електронното 
управление. Това твърди в интервю за БТА слу-

жебният министър на електронното управление 
Георги Тодоров. Той отчете и резултатите от 
прилагането на утвърдения Единен модел за зая-

вяване, заплащане и предоставяне на електронни 
административни услуги. За периода 2019-2022 г. 
спестените разходи за обществото са много над 
200 милиона лева.  Над 200 милиона са заявените 
и предоставени от една публична организация към 
друга удостоверителни услуги по електронен път, 
включително банкови и кредитни институции, 
училища, детски градини, съдебни изпълнители, 
нотариуси и други. “Така е премахната необходи-

мостта от физическо посещение в офиси на пуб-

лични организации и излишно ангажиране на време 
и средства”, обясни Тодоров. Според него над 1,4 
милиона са издадените електронни подписи у нас.

мобилният оператор 
“Йетел” (бившият “теле-
нор”) обяви, че вдига це-
ните на месечните абона-
менти за мобилни услуги 
от февруари с 15,3%. това 
е средногодишната ин-
флация за 2022 г., обявена 
от нСи във вторник. ин-
дексацията ще бъде отра-
зена във фактурите, изда-
вани от 5 февруари 2023 г. 
“виваком” вече уведоми 
клиентите си, че от фев-
руари повишава цените на 
месечните абонаменти за 
мобилни услуги с 2 лева. 
Засега още няма реакция 
от A1. от “Булсатком” 
обявиха, че няма да инде-
ксират цените с инфлаци-
ята от миналата година.

България е първа в европейския 
съюз по ръст на продажбите на нови 
леки коли за 2022 г., показват данни 
на европейската асоциация на авто-
мобилните производители (ACEA). 
Докато през декември регистрациите 
в страната ни се увеличават с 12,9% 
до 2009 броя спрямо 1780 броя за съ-
щия месец на 2021 г., общо за година-
та те нарастват с 16,9% до 28 684 броя 
спрямо 24 537 броя година по-рано. 
въпреки ръста през декември обемът 
на продажбите на нови коли в Бълга-
рия е най-ниският от февруари същата 
година, когато бяха регистрирани 1943 
превозни средства.

През декември регистрациите на 
нови леки коли в еС нарастват с 12,8% 
до 896 967 броя спрямо 795 130 броя 
година по-рано. въпреки положител-

ния резултат само два от основните 
за региона пазари отчитат увеличение 
на продажбите. регистрациите в Гер-
мания и италия остават силни в края 
на годината, нараствайки съответно с 
38,1% и 21 на сто през декември. ис-
пания записва спад от 14,1%, докато 
продажбите във Франция се свиват с 
минималните 0,1%.

За цялата 2022 г. продажбите в еС 
се понижават с 4,6% до 9 255 930 броя 
спрямо 9 700 095 броя за 2021 г. - най-
ниския годишен обем от 1993 г., кога-
то са регистрирани 9,2 млн. продажби 
на нови коли. основната причина за 
негативния резултат е продължител-
ният недостиг на чипове, който помра-
чи производството на автомобилните 
компании през първата половина на 
годината.

един от най-големите производи-
тели на ски оборудване в света - ав-
стрийската Amer Sports, ще строи 
нов завод в България. управителят на 
“амер Спортс България” еооД ивай-
ло Петров обяви новината по време на 
представянето на резултатите от го-
дишната анкета на австрийското тър-
говско представителство (Advantage 
Austria) сред австрийските фирми в 
България за инвестиционния климат 
в страната. По неговите думи новото 
производство ще е в асеновград и ще 
бъде открито още тази година.

“Произвеждаме около 30% от све-
товното потребление на ски тук, в Бъл-
гария. на база потенциала и развитие-
то на нашите брандове, инвестираме в 
още един завод, който ще открием тази 
година в асеновград”, каза Петров, 

цитиран от Бта. Amer Sports е меж-
дународна компания за спортни сто-
ки, известна със своите брандове като 
Salomon, Wilson, Atomic, Arcтteryx, 
Suunto и Precor. в момента компания-
та има една фабрика в чепеларе, като 
именно тя успява да я подреди сред 
най-големите в света. Дружеството 
вече търси хора за новия производ-
ствен център, като всички ще преми-
нат обучение.

новината за нов завод в страната ни 
идва малко след като Бългapия отново 
се нареди сред най-големите износи-
тели на ски и сноуборд оборудване в 
европейския съюз. По данни на “ев-
ростат” за 2021 г. страната заема трето 
място cpeд нaй-гoлeмитe изнocитeли в 
общността. Пред нас са само австрия 
и Франция.

България задлъжня 
с още 3 млрд. лева
Тазигодинастранатанитрябвадаплати
1,444млрд.европопредишниемисии

Продажбите на нови коли 
у нас - с най-голям ръст в ЕС

Голям производител на ски 
строи нов завод в Асеновград

Плащаме без 
такса услуги от 
Търговския регистър

„Йетел“ 
също 
вдига 
цените

СнимкаЕмилиякоСТадинова
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накратко

Адвокатът Юичи Кайдо (с микрофона), представляващ жителите на Фукушима, засегнати от ядрената 
авария през 2011 г., говори преди решението на Върховния съд на Токио за предполагаемата небрежност на трима 
бивши ръководители на ядрената централа. Съдът ги оправда, въпреки че аварията предизвика смъртта на над 
40 възрастни жители по време на тяхната принудителна евакуация

снимкибта

руският външен минис-

тър Сергей Лавров сравни 
действия на СаЩ спрямо 
страната му с тези на адолф 
Хитлер и наполеон Бона-

парт, като заяви, че вашинг-

тон е подчинил европа, за да 
води война срещу Москва. 
Според него нацисткият ли-

дер и френският импера-

тор някога са се опитали да 
използват същата тактика 
срещу русия. “Съединените 
щати, чрез украйна като ма-

рионетка, водят война срещу 
нашата страна със същата 
задача: окончателното реша-

ване на руския въпрос”, зая-

ви Лавров на годишната си 
пресконференция. По думите 

му СаЩ са подготвяли поч-

вата за конфликта в украйна 
като част от това, което той 
нарече хибридна война сре-

щу Москва. тя е започнала 
много преди специална во-

енна операция през февруа-

ри 2022-ра, изтъкна той. 
През изминалия ден ру-

ските части са продължили 
офанзивата в Донецко на-

правление, обяви армейският 
говорител игор конашенков. 
убити са 60 украински вой-

ници, унищожени са 11 еди-

ници тежка бойна техника. 
на купянското направление 
артилерията е нанесла огне-

ви поражение на части от две 
механизирани бригади, както 

и на бригада за териториална 
отбрана в Харковска област. 

При катастрофа с верто-

лет в киевска област са заги-

нали вътрешният министър 
Денис Монастирски, пър-

вият му заместник евгений 
Йенин и държавният секре-

тар на Мвр Юрий Лубкович. 
Общо загиналите са 18 души, 
включително и две деца. Ма-

шината се разби край детска 
градина.  

По време на дебат в 
Страсбург евродепутати 
се обявиха за създаване-

то на специален трибунал 
към ООн за извършените 
от русия престъпления в 
украйна. “трябва ни спе-

циален трибунал не само 
срещу Путин, но и срещу 
Лукашенко”, заяви евро-

депутатът от енП андрюс 
кубилюс и допълни, че с 
него не трябва да се закъс-

нява. “Справедливост днес 
означава справедливост 
утре”, каза колегата му от 
“Обнови европа” Пятрас 
аущрявичюс. “Що се отна-

ся до опитите за създаване 
на някакъв трибунал, те ще 
са нелегитимни, няма да бъ-

дат приети от нас и ние ще 
ги осъдим”, заяви миналия 
месец кремълският  говори-

тел Дмитрий Песков.

Коментар на стр. 9

САЩ подчиниха 
Европа срещу Русия
Евродепутатинастояватзаспециален
трибуналкъмООнсрещумосква

Аржентински пожарникар дава 
указания на своите колеги. 
Страната е обхваната 
от пожари и голяма суша

еврокомисията ще поиска това лято от страните членки да 
направят допълнителни вноски в бюджета на еС, надхвърлящи 
договорените през 2020 г. плащания от 1,8 трилиона евро за пе-

риода 2021-2027 г., включително заради помощта за украйна. 
това съобщи агенция “Блумбърг”, позовавайки се на първия 
зам.-председател на ек валдис Домбровскис. “трябва в извес-

тен смисъл да попълним бюджета на еС, тъй като по-голямата 
част от нашите резерви бяха изразходвани през първите годи-

ни”, цитира агенцията Домбровскис. Допълнителните разходи 
са свързани с “войната в украйна и енергийната криза”, добави 
неназован източник в еС.

еС спешно се нуждае от средства, за да противодейства и на 
Закона за намаляване на инфлацията в СаЩ. ек възнамерява 
спешно да създаде финансов инструмент в подкрепа на европей-

ските компании, за да избегне бързата им миграция към СаЩ и 
деиндустриализацията в европа. няма обаче свободни ресурси 
и парите трябва да се заемат от пазара и под формата на допъл-

нителни вноски.

ЕК иска още пари
от страните членки

Генералът от запаса Петър Павел, който е претендент 
за победа на втория тур на президентските избори в че-

хия на 27-28 януари, обяви, че “не желае война на нико-

го” и ако бъде избран, няма да въвлича страната във вой-

на. Думите на политика бяха цитирани от новинарския 
портал aktualne.cz. “като войник знам какво е война и 
не бих я пожелал на никого, защото обичам чехия”, из-

тъкна той. 
Павел обеща, че ако бъде избран, ще възстанови реда 

в страната. “не мога да игнорирам факта, че държавата 
в известен смисъл престана да функционира. ние имаме 
нужда от едно прочистване”, подчерта той.

на първия тур на 13 и 14 януари за генерала гласу-

ваха 35,4% от участвалите във вота. Бившият премиер 
андрей Бабиш събра 34,98% и също отива на балотаж. 
избирателната активност бе 68,24%. Петър Павел е 
бивш комунист и допреди няколко години ръководеше 
военния комитет на натО.

Генерал Павел обеща
мир и ред на Чехия

сЕргЕйЛаврОв:

Силен вятър блокира 
фериботите в Гърция

Силни ветрове блокират фе-
риботния транспорт в Гърция. 
Властите забраниха движението 
от пристанищата Пирея, Лаврио, 
Рафина, Кавала и Керамоти. Пре-
поръчва се пътниците да се инфор-
мират за обстановката от приста-
нищните власти.

Почина най-възрастният 
човек в света

Французойката сестра Андре, 
която от април 2022 г. бе най-въз-
растният човек в света, почина в 
старчески дом в Тулон, Южна Фран-
ция. “Казват, че работата убива, 
но именно работата ме поддържа 
жива, работих до 118-годишна въз-
раст”, заяви тя през април 2022 г., 
когато бе обявена за най-възраст-
ния човек в света.

Избори „две в едно” 
на 14 май в Турция

Турският президент Ердоган по-
сочи 14 май като вероятна дата на 
предстоящите тази година избори 
за президент и парламент. Той на-
прави препратка към парламентар-
ните избори през 1950 г., спечелени 
от Демократическата партия на 
Аднан Мендерес.

Жертва и ранени при 
стрелба във Вашингтон

Най-малко един загина, а два-
ма бяха ранени при стрелба в юго-
източната част на Вашингтон, 
събщава Ен Би Си. Ранените са без 
опасност за живота. Единият от 
тях също е носел оръжие и е отвър-
нал на огъня. Към момента не е ясно 
дали нападателят е бил улучен. Из-
вършителят е избягал и продължа-
ва да е на свобода.

Полярна мечка уби 
жена и дете в Аляска

Полярна мечка нападна и уби 
жена и дете в отдалечено село в За-
падна Аляска. По предварителна ин-
формация животното влязло в се-
лото и започнало да преследва хора. 
Застреляно е от местен жител. 

Седем по Рихтер 
разтърси Индонезия

Мощно земетресение с магни-
туд 7 по Рихтер удари индонезий-
ската провинция Северен Сулавеси, 
съобщи Агенцията по геофизика на 
страната. Няма потенциал за цу-
нами.



свят8
2023

четвъртък
19 януари

СнимкаБТа

20-годишната шведска екоактивистка Грета Тунберг бе сред задържаните на протеста  
срещу разрушаването на германското село Люцерат. По думите й Германия е един  
от най-големите замърсители в света и затова трябва да й се търси отговорност. 
Няколко часа по-късно тя бе освободена. 70 полицаи са ранени при демонстрациите срещу 
разширяването на открита въглищна мина, заради което се налага събарянето на къщи

По данни на два мозъчни 
тръста във великобритания 
Брекзит е довел до недостиг 
от 330 000 работници най-вече 
в сферата на нискоквалифици-
рания труд. Проучването уста-
новява, че новата имиграци-
онна система след излизането 
от ес умишлено е затруднила 
хората без квалификация да 
пристигат на работа на Ос-
трова. системата влезе в сила 
през януари 2021 г. и до юни 

2022 г. е отчетен недостиг от 
460 000 работници от ес.

Последвалото пристигане 
на 130 000 работници извън 
евросъюза е смекчило нега-
тивния ефект, но не е помог-
нало да се реши проблемът с 
недостига на работна сила в 
шест ключови сектора.

транспортът и съхранява-
нето на стоки по складове и 
депа са били най-тежко засег-
нати със загубата на 128 000 

работници от ес или 8% от 
общата заетост в тези сектори. 
в търговията на едро и дреб-
но спадът е от 3 на сто или  
103 000 работници, а в хотели-
ерството, ресторантьорството 
и хранително-вкусовата ин-
дустрия недостигът е от 67 000 
или 4%. следват ангажирани-
те директно в производството 
във фабрики и заводи и в стро-
ителството.

Междувременно медицин-

ските сестри започнаха нова 
двудневна стачка в англия. 
една на всеки четири болници 
и обществени здравни служби 
ще бъдат засегнати, съобщиха 
от синдиката на медсестрите.

По време на протестите ми-
налия месец хиляди лечения и 
назначения трябваше да бъдат 
пренасрочени.

работата на общопракти-
куващите лекари обаче няма 
да бъде засегната, защото 

медицинските сестри в тази 
сфера не участват в стачните 
действия.

Главният изпълнителен ди-
ректор на конфедерацията на 
националното здравеопазване 
Матю тейлър предупреди, че 
без сделка за заплащането на 
медсестрите пациентите ще 
се сблъскат с последиците от 
"продължителна война на из-
тощение между правителство-
то и синдикатите".

Евродепутат съдейства
по случая „Катаргейт"

Лондонски полицаи 
насилвали хора

Близо 250 000 мигранти са пресекли опас-
ния пролом Дариен между колумбия и Панама 
през 2022 г. по пътя си на север. това е почти 
двойно повече от предишната година, съобщи 
Международната организация по миграция.

През 2021 г. най-малко 133 000 мигранти 
- предимно хаитяни - са прекосили Дариен по 
данни на Панама. Миналата година над 150 000 
венецуелци са го преминали.

най-малко 36 човека официално са загинали 
по време на пътуването. но според миграцион-
ната агенция на ООн реалният брой вероятно е 

по-висок, тъй като изчезналите в джунглата не 
са открити.

Панамските власти твърдят, че все още ня-
мат данни за първите две седмици на януари.

Безпрецедентният брой идва, докато прави-
телството на саЩ се опитва да направи пъту-
ването по-малко привлекателно. През октомври 
администрацията на президента Джо Байдън се 
съгласи да приеме до 24 000 венецуелски миг-
ранти на летищата, ако се регистрират предва-
рително чрез правителствен уебсайт. но неле-
галните ще бъдат върнати в Мексико.

асоциацията “SOS детски 
селища” в Германия е получи-
ла през последните години 160 
сигнала за насилие и тормоз. 
“тези 160 сигнала идват както 
от настоящи, така и от бивши 
получатели на грижа”, сподели 
клаус Шефер, председател на 
независимата комисия, сфор-

мирана от асоциацията, за да 
установява преживени от де-
цата несправедливости и да се 
справя с това. “За проблеми е 
съобщавано още от 60-те годи-
ни”, допълва той.

в около половината случаи 
деца и младежи упражняват на-
силие едни срещу други, заяви 

още председателят на комисия-
та. Освен това е имало и сигна-
ли за насилие и сексуален тор-
моз върху възпитателите им.

Основните оплаквания са 
свързани с прилагане на насил-
ствена педагогика, съществу-
вала в много учебни заведения 
през 60-те и 70-те години.

Кандидат за президент 
иска мир с Китай  

Недостиг от 330 000 работници във 
Великобритания заради Брекзит
Започнапореднадвудневнастачканамедицинскитесестри

250 000 мигранти минали  
през Колумбия и Панама

160 сигнала за тормоз в Германия  настоящият тайвански вицепрезидент уилям Лай обеща да 
поддържа мирното статукво с китай, но и да защитава тайван. 
той пое ръководството на управляващата партия преди кампа-
нията за президентски избори на острова, на която се очаква да 
се кандидатира. “Ще положим всички усилия, за да запазим на-
стоящото състояние на мир и стабилност в региона”, заяви Лай и 
подчерта, че мирът зависи също и от националната отбрана.

Лай беше избран за лидер на Демократическата прогресивна 
партия, след като президентката Цай ингвен се оттегли през ноем-
ври при съкрушителна победа на местните избори. Очаква се пар-
тията да издигне Лай за кандидат за президент за вота през 2024 г.

стотици служители на лон-
донската полиция може да бъдат 
уволнени заради сексуални по-
сегателства и домашно насилие. 
служителите на реда се опитват 
да си върнат общественото дове-
рие, след като техен колега съоб-
щи, че е сериен изнасилвач.

48-годишният Дейвид ка-
рик призна, че е извършил 24 
изнасилвания за почти две де-
сетилетия, а неговите колеги 
не са реагирали навреме, за да 
го спрат.

този случай следва пореди-
ца разкрития за сериозни зло-
употреби в лондонската поли-
ция. това е най-многобройното 

полицейско подразделение във 
великобритания с над 43 000 
цивилни и униформени служи-
тели, с водеща роля в противо-
действието на тероризма и ек-
страдицията на чужденци.

според лондонския комисар 
Марк роули, назначен преди 
четири месеца, за да извърши 
чистка, в ход са разследвания 
срещу близо 400 полицейски 
служители по над 1000 оплак-
вания. “разполагам с десетки 
хиляди отлични мъже и жени, 
но имаме и стотици, които не 
би трябвало да са в полицията. 
Ще се заема с този въпрос”, за-
яви роули пред Би Би си.

Бившият евродепутат антонио Панцери е сключил сделка с 
прокуратурата и ще свидетелства срещу останалите обвиняеми по 
разследването за корупция в европарламента, станало известно 
като "катаргейт", съобщават медиите в Белгия.

Панцери е признал, че е превел 120 000 евро на белгийския 
евродепутат Марк тарабела. Председателят на еП роберта Мецола 
съобщи, че властите са поискали имунитета на тарабела и колегата 
му андреа коцолино. решението се очаква през февруари.

Предвижда се въз основа на сделката с обвинението Панцери да 
получи наказание под минимума, ако бъде признат за виновен от 
съда. Прокуратурата ще настоява той да бъде наказан с ефективно 
лишаване от свобода, както и с отнемане на един милион евро и 
глоба. Панцери е обещал да дава честни, пълни и съдържателни 
показания. 

евродепутатите избраха нов зам.-председател на еП след 
освобождаването на ева кайли. Марк ангел (Люксембург) 
от групата на социалистите и демократите зае поста след две 
гласувания, в които имаше още двама кандидати от други 
политически групи, се пояснява в съобщение на еП.
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Години след Борис 
три, се появи и Борис 
четвърти. роди го поз-

навателно тв предаване. 
този път бисерът не е 
на беловлас ветеран от 
футболния терен, а на 
носител на новото, на 
надеждата, на бъдещето 

на България - гимназист-

ка от елитно училище. в 
предаване по Бнт, оп-

ределено като забавно-
образователна младежка 
игра-викторина, тя не 
успя да се досети кой по-

ред цар на име Борис уп-

равлява страната през ХХ 
век. иначе талантливата 
и отракана девойка след 
дълго мислене произведе 
идеята, че вероятно става 
въпрос за Борис IV.  

 Отговорът изобщо не 
може да е повод за поди-

гравки, майтапи или оби-

ди. той просто е пореден 
пример за състоянието 
на изворите на знани-

ето за подрастващите. 
училището, учебниците, 
чиновниците, ресорното 

министерство всъщност 
са авторите на бисера. 
той се е пръкнал от неяс-

ните и протяжни уроци, 
които са досадни за уче-

ниците и се заучават ав-

томатично, без мисъл, до 
следващото изпитване, за 
да се забравят после. не-

достъпните и далечни от 
съвременната младежка 
реалност учебници сочат 
на учениците два пътя - 
или на незнанието и неза-

интересоваността, или на 
Фейсбук, тик ток и дру-

ги мрежи със съмнител-

ни източници на инфор-

мация. Може би именно 
от интернет девойчето е 
прочело, че според някои 
като Борис IV може да 
бъде титулуван внукът на 

Симеон Сакскобурггот-

ски от първородния му 
син. Може пък грешката 
да излезе вярна. Щом в 
интернет съществува та-

къв престолонаследник...
когато училището 

вече не е достоверен из-

точник на знания, изгу-

било е статута си на съ-

кровищница за науката, 
на мястото за придоби-

ване на компетентности, 
тогава ни остава тв пре-

даванията да разкриват 
какво съдържат главите 
на младите умове. 

Дано все пак да има 
подобни викторини в бъл-

гарския ефир, за да сочат 
грешките на възрастните 
и да са своеобразен учеб-

ник за младите.

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

1736 - РАЖДА СЕ ДЖЕЙМС УАТ, БРИТАНСКИ 
ИНЖЕНЕР (УМИРА 1819 Г.). Няма 
специално образование, но изобре-

тенията му са двигател на индус-

триалната революция. На негово 
име е наречена единицата за мощ-

ност. Усъвършенства конструира-

ните преди него парни двигатели с 
въвеждането на отделен от работ-

ния цилиндър кондензатор. Създател на универсална 
парна машина, патентована през 1784 г.

1839 - РАЖДА СЕ ПОЛ СEЗАН, ФРЕНСКИ ХУ-

ДОЖНИК (УМИРА 1906 Г.). Учи 
право и въпреки протестите на своя 
баща решава да се занимава с изку-

ство. Създава собствена система 
за геометризация и деформация на 
предметите, която след това се 
използва в кубизма, фавизма и др. модернистични 
течения в изобразителното изкуство.

1879 - РАЖДА СЕ СИМЕОН РАДЕВ, ПУБЛИ-

ЦИСТ, ДИПЛОМАТ И ИСТОРИОГРАФ (УМИРА 
1967 Г.). Завършва право в Же-

нева, участник в македонското 
движение, в Балканската и в 
Междусъюзническата война. 
Бил е дипломат в Букурещ, 
Берн, Хага, Цариград, Вашинг-

тон, Лондон и Брюксел. Раз-

вива активна публицистична 
дейност. Основната му творба е документалната 
историческа хроника “Строителите на съвремен-

на България”.

1920 - СЪЗДАДЕНА Е ШУМЕНСКАТА КОМУ-

НА. БКП (т.с.) печели 
общинските избори и 
създава комуна, която 
съществува две години - 
до януари 1922 г. Първо-

начално за кмет е избран 
Стефан Янев, а от 29 септември 1920 г. - Крум 
Арнаудов. Сред постиженията на комуната са 
откриването на общински фурни, отпускането на 
допълнителни средства за подпомагане на малои-

мотни и безимотни, въвеждането на данък върху 
едрите собственици, откриването на общински 
магазин за евтини хранителни стоки, назначаване-

то на работнически лекар и др.

1938 - УМИРА БРАНИСЛАВ НУШИЧ, СРЪБСКИ 
ПИСАТЕЛ И КОМЕДИОГРАФ (Р. 1864 Г.). Пише раз-
кази и фейлетони, в които разобличава 
войнолюбивите интереси на сръбско-

то правителство и изразява любов и 
симпатия към българския народ. Ав-

тор на комедиите “Мистър Долар”, 
“Доктор”, “Покойник” и др., както и 
на драмите “Бездна”, “Хаджи Лоя” и 
др. Най-известната му книга е “Автобиография”.

1955 - НА ПАЗАРА СЕ ПОЯВЯВА ИГРАТА 
“СКРАБЪЛ”. Играе се от 2 до 
4 човека върху табло с размери 
обикновено 15 на 15 квадрата. 
Използват се плочки, върху всяка 
от които има написана буква от 
азбуката. Целта на играта е да се състави дума 
от плочките, които държи всеки играч, като в съ-

щото време думата се съчетае с някоя или някои 
от думите от таблото.

1989 - ФРАНСОА МИТЕРАН СЪБИРА НА ЗА-

КУСКА В ПОСОЛСТВОТО НА ФРАНЦИЯ В СО-

ФИЯ 12 БЪЛГАРСКИ ДИСИДЕНТИ. В срещата 
участват Желю Желев, Блага 
Димитрова, Анжел Вагенщайн, 
Радой Ралин, Николай Василев, 
Светлин Русев, Йордан Ради-

чков, Ивайло Петров, Стефан 
Продев, Копринка Червенкова, Алексей Шелудко, 
Барух Шамлиев. Пет години по-късно, на 19 януари 
1994 г., Митеран отново е в България и кани 12 ин-

телектуалци на закуска. Този път те са разделени.

  �
Деси ВЕЛЕВА

ЗаБорисIV

европарламентът 
страда от непоправимо 
“кривогледство” на цен-

ностите и неизлечимо 
“перде” на мисълта за 
руско-украинския кон-

фликт. По време на дебат 
в Страсбург евродепута-

тите се обявиха за съз-

даването на специален 
трибунал към ООн за 
извършените от русия 

престъпления в украйна. 
През февруари 2014 

г. на Майдана бяха за-

стреляни 60 демонстран-

ти. вече е доказано, че 
това е било провокация 
с участието на тогаваш-

ни и бъдещи украин-

ски депутати, които са 
стреляли срещу младите 
хора. впрегнати са били 
тогавашният грузин-

ски президент Михаил 
Саакашвили, който по 
искане на Майдана из-

пратил снайперисти в 
киев да разстрелват 
демонстранти, за да се 
окървави конфронтаци-

ята и да падне президен-

тът виктор янукович. 
Години по-късно това 
бе признато от грузин-

ски участници. Десетки 
убити демонстранти - 
масово убийство. Да сте 

чули европарламентът 
да иска поне разследва-

не на престъплението?
на 2 май 2014 г. в 

Одеса бе подпален Проф-

съюзният дом, където се 
бяха събрали проруски 
жители. Загинаха 49 
души, а силите на реда 
са бездействали. това 
също е масово убийство. 
но и тук няма данни еС 
да е поискал наказание 
за виновниците.   

По данни на ООн 
цивилните граждани, 
загинали в хода на кон-

фликта в Донбас през 
1914-2022 г., наброяват 
3321 души, включи-

телно деца. Повечето 
са загинали не в бойни 
действия, а от целена-

сочените обстрели на 
украинската армия сре-

щу болници, пазари, 

училища, детски гради-

ни, енергобекти, пред-

приятия - все цивилни 
обекти. това е чиста 
проба тероризъм и е до-

кументирано от западни 
автори на филми. и пак 
никой не потърси отго-

ворност от киев.
СаЩ и еС сатанин-

ски са превърнали ук-

райна в нещо като ка-

микадзе, което трябва 
да взривява бомби пред 
прага на русия, пък и 
да вдигне дома й във 
въздуха, дори да заги-

ва. е, как терористът, 
изпълняващ пъкления 
им план, ще извършва 
престъпления?! и как да 
не спретнат трибунал за 
държавата, чието прес-

тъпление е, че иска да 
се опази и да ликвидира 
камикадзето.

  �
Юри МИХАЛКОВ

Есбраникамикадзе
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n Г-жо Григорова, от-
ново липсват лекарства 
в аптеките. През послед-
ните две години едно от 
обясненията е КОВИД-
кризата, но този проблем 
съществува от 10-12 годи-
ни. Каква е причината?

- Ще започна от по-да-

леч. Периодичната - по-
кратковременна, липса на 
лекарства се наблюдава във 
всяка държава. Преди го-

дини най-честата причина 
за такъв проблем у нас се 
свеждаше до производстве-

ни проблеми или недоброто 
планиране на доставки от 
вносителя или притежателя 
на разрешението за употре-

ба (Пру). но напоследък, 
особено с кОвиД-19, тази 
тенденция се засили. но не 
само у нас, а в цяла европа, 
както и в световен мащаб. в 
България обаче, за съжале-

ние, 
няма ясна политика

какво да се прави, когато 
има недостиг на лекарства. 
и до този момент държавата 
няма разписана стратегия, 
която да гарантира осигу-

ряването на българските 
пациенти с необходимите 
им лекарства при регистри-

рани липси. в законода-

телството има предвидени 
някакви мерки, чрез които 
се запушват пробойни, но 
не се решават проблемите. 
разбира се, трябва да отче-

тем производствените или 
технологичните проблеми 
на производителите, които 
съществуват по цял свят. те 
не могат да бъдат повлияни 
от нашата държава.

има и друг проблем. Це-

ните на лекарствата в Бълга-

рия са едни от най-ниските в 
еС, което е причина за реек-

спорта им.  
n Каква е препоръката 

Ви?
- необходими са проме-

ни в законодателството, ко-

ито да минимизират щетите, 
които недостигът на лекар-

ства може да окаже на бъл-

гарските граждани. 
n Какви да са тези про-

мени?
- в момента у нас работи 

системата СеСПа. това е 
специализирана електрон-

на система за проследяване 
и анализ на лекарствените 
продукти, включени в По-

зитивния лекарствен списък 
(ПЛС) на република Бълга-

рия. в ПЛС са включени ле-

карства, които се заплащат 
с публични средства (нЗОк 
или МЗ) или от бюджета 
на лечебните заведения. в 
ПЛС не влизат, например, 
повечето антибиотици за 
перорална употреба. 

- как работи тази систе-

ма? имаше упреци от слу-

жебния министър на здра-

веопазването, че формулата 
била променена. За какво 
става дума?

- Да, през март м.г. фор-

мулата бе променена след 
направен одит от МЗ. то-

гава стана ясно, че полз-

ваната дотогава формула е 
незаконна, защото имаше 
сигнали, че се забранява из-

носът на лекарства, които 
бяха налични в България, 
при това в големи количе-

ства. Формулата е заложена 
по закон, а не е нечия приу-

мица - на здравен министър, 
на изпълнителната агенция 
по лекарствата или на някоя 
комисия. 

в момента формулата, 
по която СеСПа изчислява 
наличностите на лекарства 
в страната електронно, из-

ползва информацията от 
търговци на едро, от аптеки 
(в т.ч. и болнични), от Пру 
(притежателите на разреше-

ние за употреба). на базата 
на тази информация се гене-

рира списъкът на лекарства, 
които не могат да бъдат из-

насяни.
n Въпреки това има не-

достиг...
- Да, щом има проблеми, 

явно формулата трябва да 
бъде променена.

n Какво обсъждахте 
на срещата на Специали-
зирания съвет миналата 

седмица?
- необходими са проме-

ни в Закона за лекарстве-

ните продукти в хуманната 
медицина (ЗЛПХМ). Първо 
- да се промени формулата. 
в момента се спират от ре-

експорт лекарства, за които 
има информация, че налич-

ните в страната количества 

са под 65% от средномесеч-

ното потребление през ми-

налите 6 месеца. но част от 
лекарствата са със сезонно 
потребление. например ан-

тибиотиците. ако за база се 
вземе периодът март-октом-

ври, ще се окаже, че няма 
или има много ниско потреб-

ление. Затова е добре за база 
да се взема 12-месечен пери-

од. От друга страна, ако по 
някакви причини няма внос 
на дадено лекарство, няма и 
потребление, което също не 
е реалистично. третата про-

мяна би била, ако процентът 
на средномесечно потребле-

ние е по-висок от 65, тоест, 
ако наличностите от дадено 
лекарство в списъка паднат 
под 70 или 80%, но да е по-

вече от 65%. 
второ - да се разшири за-

бранителният списък с кри-

тични лекарства. в момента 
може да се забрани износът 
на медикаменти от ПЛС, но 
виждаме, че липсват и таки-

ва извън него.
n Кои са критичните 

лекарства?
- Лекарствата без аналог. 

в основата на всяко лекар-

ство има активно вещество, 
но някои лекарства с едно 
и също активно вещество 
може да се произвеждат от 
различни фирми и в аптеки-

те те са с различни търговски 
наименования, тоест имат 
аналог и ако едното го няма, 
може да се смени с другото, 
като лечебният ефект е един 
и същи. например парацета-

молът е активно вещество в 
панадол, ефералган и пр. но 
има лекарства без аналог. 
например нашумелият пул-

микорт, който е единствен 
на пазара, поради което и 
липсата му вече е проблем.

n Всички тези проме-
ни ще отнемат време. В 
момента грипът се вихри, 
а едно от основните му 
усложнения е пневмония-
та. Хората имат нужда 

от антибиотици сега, а не 
след законовите промени...

- информацията, с коя
то разполагаме, е, че пове
чето производители в ев
ропа бяха затворили около 
коледните и новогодишни 
празници и това доведе до 
изчерпване на наличностите 
в нашите търговци на едро 
поради повишено потребле
ние в резултат на засилва
щата се грипна вълна. 

n Какви промени са не-
обходими за облекчаване 
на паралелния внос на ле-
карства и доколко той би 
помогнал за свиване на не-
достига?

- Паралелният внос е 
един от механизмите за бор
ба с недостига на лекарства. 
За да може той да бъде мак
симално ефективен, трябва 
да се съкрати процедурата 
(до 14 дни), което в момента 
е възможно само при извън
редна епидемична обстанов
ка.

n Каква роля има в този 
процес електронната ре-
цепта?

- електронната рецепта е 
един от начините за справя
не с недостига на лекарства, 
тъй като дава възможност за 
по-добро планиране на дос
тавки и по-добър контрол 
- и върху предписването, и 
върху отпускането. ние от 
Българския фармацевтичен 
съюз (БФС) от много време 
настояваме за въвеждането 
й. в момента тя е задължи
телна само за лекарствата, 
заплащани напълно или час
тично от нЗОк.

компромисно решение 
беше да стане задължителна 
и за антибиотиците, но, за 
съжаление, това изменение 
в наредбата беше отменено 
от сегашното правителство. 
в момента никой не знае 
в доболничната помощ (с 
изключение на реимбурси
раните лекарства) какво е 
потреблението на медика

менти. колко и какви анти
биотици се употребяват, кой 
и как ги предписва и отпус
ка. не се знае, защото хар
тиените рецепти не може да 
бъдат проследявани. 

една хартиена рецепта 
може да бъде изпълнявана 
многократно. Затова БФС 
настояваше поне антиби
отиците да се предписват 
задължително с електронна 
рецепта, като оставаше и 
възможността за хартиено 
предписание при опреде
лени условия, което беше 
записано и в изменението 
на наредбата. ако се спаз
ват стриктно в аптеката 
изискванията за отпускане 
на лекарство по хартиена 
рецепта, навярно три чет
върти от пациентите трябва 
да бъдат връщани, защото 
на рецептата често липсват 
необходимите атрибути - 
пълно име на пациента, въз
раст, адрес, точна дозировка 
и пр. и най-вече, няма въз
можност за грешки поради 
нечетливо предписан лекар
ствен продукт. като няма 
електронна рецепта, не се 
знае коя аптека какво коли
чество от дадено лекарство 
е получила и отпуснала.

n Сега не се ли знае?
- не. в България нео

фициално има т.нар. вер
тикална интеграция, тоест 
търговец на едро има свои 
аптеки, което е забранено 
от закона. ако търговец на 
едро има аптеки, предпола
га се, че той преимуществе
но ги снабдява с лекарства и 
по една или друга причина 
те не достигат до други ап
теки, които така са поставе
ни в неконкурентна среда, а 
пациентите са принудени да 
обикалят и да търсят. При 
наличието на електронни 
рецепти всички тези проце
си могат да бъдат проследя
вани.

Друга причина за недос
тига на лекарства у нас са и 

ниските им цени. те са при
чина за паралелен износ и 
често някои лекарства дори 
не стигат до аптеката, а ди
ректно от склада се реек
портират.

n Но това не е неза-
конно в контекста на ев-
ропейското законодател-
ство за свободно движение 
на хора, стоки и услуги, 
нали?

- не, реекспортът не е 
забранен. но трябва да се 
намерят механизми първо 
да бъдат задоволявани по
требностите на българските 
пациенти. 

n Заговори се, че Гърция 
обмисля ограничаване на 
реекспорта. Преди години 
други членки на ЕС имаха 
подобни опити и попадна-
ха под ударите на европей-
ското законодателство. 

- така е - ограничаването 
на реекспорта е нарушаване 
на европейското законода
телство и съответната дър
жава може да търпи санк
ции. 

но има възможност не
щата да станат по законен 
начин. един от тях споменах 
- в забранителния списък да 
влязат повече критични ле
карства. 

По предложение на БФС 
беше направена законова 
промяна при предишното 
правителство, според която 
аптеките да могат да виж
дат при кой търговец на 
едро (без количество или 
цена) има едно или друго 
лекарство (включително и 
дефицитните), което ще му 
даде възможност да напра
ви заявка. Получен отказ е 
причина за редица въпроси 
- дали не пази лекарството 
за своя аптека, дали не го 
пази за реекспорт или даде
ната аптека има задължения 
към този търговец на едро, 
което е причина за отказ. 
Промяната беше приета още 
през август 2022 г., но и към 
момента тя не действа, за
щото трябва да се направят 
допълнителни функционал
ности в СеСПа.

Доста са пътищата, по 
които може да се облекчи 

(не да изчезне!) недостигът 
на лекарства. 

n Какво е обяснението, 
че сред лекарствата в не-
достиг почти няма таки-
ва, плащани от НЗОК?

- Да, защото там има 
електронни предписания. 
изключение правят някои 
инсулини. По информация 
на фирмата, количествата, 
които се внасят у нас, са 
много повече от тези, за кои
то са издадени протоколи от 
нЗОк. Причината е, че този 
продукт се използва офлей
бъл, тоест и по индикации 
извън кратката характерис
тика. Продуктът е за диабет, 
но той масово се предписва 
и за отслабване. у нас е раз
решена 
офлейбъл употреба 

на лекарства 
само в болница

но не и в доболничната по
мощ. тоест, ако имате ре
цепта от лекар и можете 
да си платите лекарството, 
няма проблем да си го ку
пите. но при електронна 
рецепта тези процеси може 
да бъдат наблюдавани. тъй 
като хората с хронични за
болявания заради изброе
ните обстоятелства не са 
сигурни дали следващи ме
сеци ще намерят животопо
ддържащото си лекарство, 
те се запасяват, щом го на
мерят някъде.

има още нещо, което би 
облекчило недостига - гене
ричното предписване. тоест 
лекарят да не пише в рецеп
тата търговското наимено
вание (панадол, ефералган 
и пр.), а генеричното - па
рацетамол. По този начин 
де факто дава разрешение 
на фармацевта да даде на 
болния лекарство с актив
но вещество парацетамол и 
ако няма ефералган, да даде 
панадол, или обратното. 
когато на рецептата пише 
търговското наименование 
на медикамента, аптекарят 
няма право да го смени и па
циентът трябва или да тър
си в друга аптека, или да се 
върне при лекаря, който да 

му изпише лекарство с дру
го търговско име. това води 
до загуба на време и от стра
на на пациента, и от страна 
на лекаря. в цяла европа, 

освен в България, 
Австрия и Малта 

е разрешена генеричната за
мяна. у нас законът не раз
решава такава замяна.

в българските болници 
лекарствата се закупуват по 
INN (международно непа
тентно наименование), по 
генерично наименование, 
тъй като такова е изискване
то на провежданите търго
ве. Лекарите предписват, а 
болничната аптека отпуска 
лекарството, което е спече
лило търга и с което разпо
лага - или ефералган, или 
панадол, но се знае, че и 
двете съдържат еднакво ко
личество парацетамол и ле
чебният ефект е един и същ.

в болницата лекарят из
писва венозен ципрофлокса
цин, но за него няма значе
ние дали е на една или друга 
фирма, тъй като всички ле
карства, които имат разре
шение за употреба според 
нашето законодателство, 
са качествени, безопасни и 
ефикасни. има двоен стан
дарт - в болницата, където 
са по-тежките случаи лека
рите работят с това, с кое
то разполага аптеката, а в 
извънболничната помощ не 
може и се държи на точно 
определени търговски про
дукти.

всички тези проблеми 
не са нови и неведнъж са 
повдигани, но малко са по
литиците, които се заемат 
да ги решат, тъй като в на
шата област се преплитат 
доста бизнес интереси. Об
ръща се внимание, когато 
възникне сериозен проблем 
с обществен отзвук и щом 
той бъде решен за момента 
по някакъв начин или туши
ран, темата отново остава на 
заден план. Политиците ня
мат смелостта да направят 
сериозна реформа в здраве
опазването.

ВелинаГриГороВа:

Има начини да преодолеем недостига на лекарства
Забранителниятсписъкзареекспорттрябвадасеразширискритични
медикаменти,казвапредседателятнаБългарскияфармацевтиченсъюз

Магистър фармацевт ВЕЛИНА ГРИГОРОВА е председател на Българския фармацевтичен съюз 
(БФС). От 2018 г. ръководи болнична аптека към Аджибадем Сити Клиник УМБАЛ Младост, 
София. Била е комисар на ESOP в Европейската агенция за лекарства (EMA). Има две магистра-
тури - по биология от СУ “Св. Климент Охридски” и по фармация от Медицинския университет 
в София. Специализирала е “Клинична фармация” и “Болнична фармация”. Ръководила е болнич-
ната аптека към Специализираната болница за активно лечение на деца с онкохематологични 
заболявания, както и болничната аптека към “Уни Хоспитал” в Панагюрище.
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n Обикновено в края на годината притежателите на разрешение за употреба дават заявки 
за увеличаване на цената на лекарствата. Как е сега?  
- Очаква се поскъпване. Пру използват законовата възможност веднъж годишно да увеличават 
цените на лекарствата в съответствие със средногодишната инфлация. но това не се отнася за 
лекарствата в ПЛС, защото при тях ценообразуването става по друг начин - следят се цените на 
дадено лекарство в други референтни, европейски държави и в Българя трябва да е по-ниска от 
най-ниската. 
n Останалите лекарства, извън ПЛС, също имат пределна цена. С ежегодното повишаване 
на цените, какво става, когато се достигне пределната? 
l в закона има условия, според които може да се регистрира по-висока пределна цена. 

Очаква ли се поскъпване?
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n Г-жо Григорова, от-
ново липсват лекарства 
в аптеките. През послед-
ните две години едно от 
обясненията е КОВИД-
кризата, но този проблем 
съществува от 10-12 годи-
ни. Каква е причината?

- Ще започна от по-да
леч. Периодичната - по-
кратковременна, липса на 
лекарства се наблюдава във 
всяка държава. Преди го
дини най-честата причина 
за такъв проблем у нас се 
свеждаше до производстве
ни проблеми или недоброто 
планиране на доставки от 
вносителя или притежателя 
на разрешението за употре
ба (Пру). но напоследък, 
особено с кОвиД-19, тази 
тенденция се засили. но не 
само у нас, а в цяла европа, 
както и в световен мащаб. в 
България обаче, за съжале
ние, 
няма ясна политика

какво да се прави, когато 
има недостиг на лекарства. 
и до този момент държавата 
няма разписана стратегия, 
която да гарантира осигу
ряването на българските 
пациенти с необходимите 
им лекарства при регистри
рани липси. в законода
телството има предвидени 
някакви мерки, чрез които 
се запушват пробойни, но 
не се решават проблемите. 
разбира се, трябва да отче
тем производствените или 
технологичните проблеми 
на производителите, които 
съществуват по цял свят. те 
не могат да бъдат повлияни 
от нашата държава.

има и друг проблем. Це
ните на лекарствата в Бълга
рия са едни от най-ниските в 
еС, което е причина за реек
спорта им.  

n Каква е препоръката 
Ви?

- необходими са проме
ни в законодателството, ко

ито да минимизират щетите, 
които недостигът на лекар
ства може да окаже на бъл
гарските граждани. 

n Какви да са тези про-
мени?

- в момента у нас работи 
системата СеСПа. това е 
специализирана електрон
на система за проследяване 
и анализ на лекарствените 
продукти, включени в По
зитивния лекарствен списък 
(ПЛС) на република Бълга
рия. в ПЛС са включени ле
карства, които се заплащат 
с публични средства (нЗОк 
или МЗ) или от бюджета 
на лечебните заведения. в 
ПЛС не влизат, например, 
повечето антибиотици за 
перорална употреба. 

- как работи тази систе
ма? имаше упреци от слу
жебния министър на здра
веопазването, че формулата 
била променена. За какво 
става дума?

- Да, през март м.г. фор
мулата бе променена след 
направен одит от МЗ. то
гава стана ясно, че полз
ваната дотогава формула е 
незаконна, защото имаше 
сигнали, че се забранява из
носът на лекарства, които 
бяха налични в България, 
при това в големи количе
ства. Формулата е заложена 
по закон, а не е нечия приу
мица - на здравен министър, 
на изпълнителната агенция 
по лекарствата или на някоя 
комисия. 

в момента формулата, 
по която СеСПа изчислява 
наличностите на лекарства 
в страната електронно, из
ползва информацията от 
търговци на едро, от аптеки 
(в т.ч. и болнични), от Пру 
(притежателите на разреше
ние за употреба). на базата 
на тази информация се гене
рира списъкът на лекарства, 
които не могат да бъдат из
насяни.

n Въпреки това има не-
достиг...

- Да, щом има проблеми, 
явно формулата трябва да 
бъде променена.

n Какво обсъждахте 
на срещата на Специали-
зирания съвет миналата 

седмица?
- необходими са проме

ни в Закона за лекарстве
ните продукти в хуманната 
медицина (ЗЛПХМ). Първо 
- да се промени формулата. 
в момента се спират от ре
експорт лекарства, за които 
има информация, че налич
ните в страната количества 

са под 65% от средномесеч
ното потребление през ми
налите 6 месеца. но част от 
лекарствата са със сезонно 
потребление. например ан
тибиотиците. ако за база се 
вземе периодът март-октом
ври, ще се окаже, че няма 
или има много ниско потреб
ление. Затова е добре за база 
да се взема 12-месечен пери
од. От друга страна, ако по 
някакви причини няма внос 
на дадено лекарство, няма и 
потребление, което също не 
е реалистично. третата про
мяна би била, ако процентът 
на средномесечно потребле
ние е по-висок от 65, тоест, 
ако наличностите от дадено 
лекарство в списъка паднат 
под 70 или 80%, но да е по
вече от 65%. 

второ - да се разшири за
бранителният списък с кри
тични лекарства. в момента 
може да се забрани износът 
на медикаменти от ПЛС, но 
виждаме, че липсват и таки

ва извън него.
n Кои са критичните 

лекарства?
- Лекарствата без аналог. 

в основата на всяко лекар-

ство има активно вещество, 
но някои лекарства с едно 
и също активно вещество 
може да се произвеждат от 
различни фирми и в аптеки-

те те са с различни търговски 
наименования, тоест имат 
аналог и ако едното го няма, 
може да се смени с другото, 
като лечебният ефект е един 
и същи. например парацета-

молът е активно вещество в 
панадол, ефералган и пр. но 
има лекарства без аналог. 
например нашумелият пул-

микорт, който е единствен 
на пазара, поради което и 
липсата му вече е проблем.

n Всички тези проме-
ни ще отнемат време. В 
момента грипът се вихри, 
а едно от основните му 
усложнения е пневмония-
та. Хората имат нужда 

от антибиотици сега, а не 
след законовите промени...

- информацията, с коя-

то разполагаме, е, че пове-

чето производители в ев-

ропа бяха затворили около 
коледните и новогодишни 
празници и това доведе до 
изчерпване на наличностите 
в нашите търговци на едро 
поради повишено потребле-

ние в резултат на засилва-

щата се грипна вълна. 
n Какви промени са не-

обходими за облекчаване 
на паралелния внос на ле-
карства и доколко той би 
помогнал за свиване на не-
достига?

- Паралелният внос е 
един от механизмите за бор-

ба с недостига на лекарства. 
За да може той да бъде мак-

симално ефективен, трябва 
да се съкрати процедурата 
(до 14 дни), което в момента 
е възможно само при извън-

редна епидемична обстанов-

ка.
n Каква роля има в този 

процес електронната ре-
цепта?

- електронната рецепта е 
един от начините за справя-

не с недостига на лекарства, 
тъй като дава възможност за 
по-добро планиране на дос-

тавки и по-добър контрол 
- и върху предписването, и 
върху отпускането. ние от 
Българския фармацевтичен 
съюз (БФС) от много време 
настояваме за въвеждането 
й. в момента тя е задължи-

телна само за лекарствата, 
заплащани напълно или час-

тично от нЗОк.
компромисно решение 

беше да стане задължителна 
и за антибиотиците, но, за 
съжаление, това изменение 
в наредбата беше отменено 
от сегашното правителство. 
в момента никой не знае 
в доболничната помощ (с 
изключение на реимбурси-

раните лекарства) какво е 
потреблението на медика-

менти. колко и какви анти-

биотици се употребяват, кой 
и как ги предписва и отпус-

ка. не се знае, защото хар-

тиените рецепти не може да 
бъдат проследявани. 

една хартиена рецепта 
може да бъде изпълнявана 
многократно. Затова БФС 
настояваше поне антиби-

отиците да се предписват 
задължително с електронна 
рецепта, като оставаше и 
възможността за хартиено 
предписание при опреде-

лени условия, което беше 
записано и в изменението 
на наредбата. ако се спаз-

ват стриктно в аптеката 
изискванията за отпускане 
на лекарство по хартиена 
рецепта, навярно три чет-

върти от пациентите трябва 
да бъдат връщани, защото 
на рецептата често липсват 
необходимите атрибути - 
пълно име на пациента, въз-

раст, адрес, точна дозировка 
и пр. и най-вече, няма въз-

можност за грешки поради 
нечетливо предписан лекар-

ствен продукт. като няма 
електронна рецепта, не се 
знае коя аптека какво коли-

чество от дадено лекарство 
е получила и отпуснала.

n Сега не се ли знае?
- не. в България нео-

фициално има т.нар. вер-

тикална интеграция, тоест 
търговец на едро има свои 
аптеки, което е забранено 
от закона. ако търговец на 
едро има аптеки, предпола-

га се, че той преимуществе-

но ги снабдява с лекарства и 
по една или друга причина 
те не достигат до други ап-

теки, които така са поставе-

ни в неконкурентна среда, а 
пациентите са принудени да 
обикалят и да търсят. При 
наличието на електронни 
рецепти всички тези проце-

си могат да бъдат проследя-

вани.
Друга причина за недос-

тига на лекарства у нас са и 

ниските им цени. те са при-

чина за паралелен износ и 
често някои лекарства дори 
не стигат до аптеката, а ди-

ректно от склада се реек-

портират.
n Но това не е неза-

конно в контекста на ев-
ропейското законодател-
ство за свободно движение 
на хора, стоки и услуги, 
нали?

- не, реекспортът не е 
забранен. но трябва да се 
намерят механизми първо 
да бъдат задоволявани по-

требностите на българските 
пациенти. 

n Заговори се, че Гърция 
обмисля ограничаване на 
реекспорта. Преди години 
други членки на ЕС имаха 
подобни опити и попадна-
ха под ударите на европей-
ското законодателство. 

- така е - ограничаването 
на реекспорта е нарушаване 
на европейското законода-

телство и съответната дър-

жава може да търпи санк-

ции. 
но има възможност не-

щата да станат по законен 
начин. един от тях споменах 
- в забранителния списък да 
влязат повече критични ле-

карства. 
По предложение на БФС 

беше направена законова 
промяна при предишното 
правителство, според която 
аптеките да могат да виж-

дат при кой търговец на 
едро (без количество или 
цена) има едно или друго 
лекарство (включително и 
дефицитните), което ще му 
даде възможност да напра-

ви заявка. Получен отказ е 
причина за редица въпроси 
- дали не пази лекарството 
за своя аптека, дали не го 
пази за реекспорт или даде-

ната аптека има задължения 
към този търговец на едро, 
което е причина за отказ. 
Промяната беше приета още 
през август 2022 г., но и към 
момента тя не действа, за-

щото трябва да се направят 
допълнителни функционал-

ности в СеСПа.
Доста са пътищата, по 

които може да се облекчи 

(не да изчезне!) недостигът 
на лекарства. 

n Какво е обяснението, 
че сред лекарствата в не-
достиг почти няма таки-
ва, плащани от НЗОК?

- Да, защото там има 
електронни предписания. 
изключение правят някои 
инсулини. По информация 
на фирмата, количествата, 
които се внасят у нас, са 
много повече от тези, за кои-

то са издадени протоколи от 
нЗОк. Причината е, че този 
продукт се използва офлей-

бъл, тоест и по индикации 
извън кратката характерис-

тика. Продуктът е за диабет, 
но той масово се предписва 
и за отслабване. у нас е раз-

решена 
офлейбъл употреба  

на лекарства  
само в болница

но не и в доболничната по-

мощ. тоест, ако имате ре-

цепта от лекар и можете 
да си платите лекарството, 
няма проблем да си го ку-

пите. но при електронна 
рецепта тези процеси може 
да бъдат наблюдавани. тъй 
като хората с хронични за-

болявания заради изброе-

ните обстоятелства не са 
сигурни дали следващи ме-

сеци ще намерят животопо-

ддържащото си лекарство, 
те се запасяват, щом го на-

мерят някъде.
има още нещо, което би 

облекчило недостига - гене-

ричното предписване. тоест 
лекарят да не пише в рецеп-

тата търговското наимено-

вание (панадол, ефералган 
и пр.), а генеричното - па-

рацетамол. По този начин 
де факто дава разрешение 
на фармацевта да даде на 
болния лекарство с актив-

но вещество парацетамол и 
ако няма ефералган, да даде 
панадол, или обратното. 
когато на рецептата пише 
търговското наименование 
на медикамента, аптекарят 
няма право да го смени и па-

циентът трябва или да тър-

си в друга аптека, или да се 
върне при лекаря, който да 

му изпише лекарство с дру-

го търговско име. това води 
до загуба на време и от стра-

на на пациента, и от страна 
на лекаря. в цяла европа, 

освен в България, 
Австрия и Малта 

е разрешена генеричната за-

мяна. у нас законът не раз-

решава такава замяна.
в българските болници 

лекарствата се закупуват по 
INN (международно непа-

тентно наименование), по 
генерично наименование, 
тъй като такова е изискване-

то на провежданите търго-

ве. Лекарите предписват, а 
болничната аптека отпуска 
лекарството, което е спече-

лило търга и с което разпо-

лага - или ефералган, или 
панадол, но се знае, че и 
двете съдържат еднакво ко-

личество парацетамол и ле-

чебният ефект е един и същ.
в болницата лекарят из-

писва венозен ципрофлокса-

цин, но за него няма значе-

ние дали е на една или друга 
фирма, тъй като всички ле-

карства, които имат разре-

шение за употреба според 
нашето законодателство, 
са качествени, безопасни и 
ефикасни. има двоен стан-

дарт - в болницата, където 
са по-тежките случаи лека-

рите работят с това, с кое-

то разполага аптеката, а в 
извънболничната помощ не 
може и се държи на точно 
определени търговски про-

дукти.
всички тези проблеми 

не са нови и неведнъж са 
повдигани, но малко са по-

литиците, които се заемат 
да ги решат, тъй като в на-

шата област се преплитат 
доста бизнес интереси. Об-

ръща се внимание, когато 
възникне сериозен проблем 
с обществен отзвук и щом 
той бъде решен за момента 
по някакъв начин или туши-

ран, темата отново остава на 
заден план. Политиците ня-

мат смелостта да направят 
сериозна реформа в здраве-

опазването.

Има начини да преодолеем недостига на лекарства

 

 

 

В момента у нас има около 3000-3100 аптеки, което е доста над средното на глава от насе-
лението в ЕС, казва Велина Григорова. Но у нас са разпределени неравномерно. В София, като 
излезете от дома си, в диаметър от 500 м вероятно има поне 3 аптеки. Но в страната има цели 
общини без аптека, има областни градове без нито една денонощна аптека, пояснява тя. 
Според Григорова, за да се реши проблемът, трябва да бъде стимулирано разкриването на апте-
ки в малки населени места. 
“Една аптека се самоиздържа, финансирането й зависи от нейния оборот. За да съществува, 
трябва да се плаща наем, ток, заплати, да се поддържа задължителна информационна система, 
да се влагат пари в стока. Ако оборотът й не е достатъчен за тези разходи, аптеката затваря. 
Затова част от разходите й трябва да поеме държавата”, казва Велина Григорова. 
“Срещали сме се неведнъж с представители на Националното сдружение на общините в Бълга-
рия, но повечето общини са затруднени да финансират дейността на аптеки”, обяснява Велина 
Григорова. “От БФС сме предлагали да се стимулира откриването на аптека в малко населено 
място или да се подпомага дейността на съществуваща, но предложението ни, което бе подкре-
пено и от общините, не бе прието”, обясни тя.

Общини без аптеки

 

 

 

 

 

n Всяка година казваме, че фирмите изтеглят от пазара 
100-200 или 300 лекарства. Защо? 

- най-често това са лекарства от ПЛС. Заради ниските цени, 
на които фирмите трябва да ги предлагат, често те губят тър-

говски интерес и ги изтеглят от българския пазар. 
всяка година все повече стават дерегистрираните по тази 
причина лекарства от нашата аптечна мрежа. тази част от 
българското законодателство също трябва много внимателно 
да се обмисли. 
След като един продукт бъде изтеглен от българския пазар, 
ако той няма аналог и е необходим за лечението на опреде-

лени пациенти, той може да бъде внесен като нерегистриран 
лекарствен продукт по реда на специална наредба. това обаче 
се отнася само за болниците. внесени по този начин, при тях 
няма контрол на цената, което обикновено е свързано със 
значително по-високи разходи от страна на лечебните заве-

дения. За съжаление, тези лекарства стават все повече и те не 
подлежат на реимбурсиране от нЗОк или МЗ.

Дерегистрираните 
лекарства
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инфлацията, която започна да от-
стъпва в почти целия свят, продължава 
да упорства у нас и е останала през де-
кември на същото ниво, както предход-
ния месец. През декември годишният 
индекс на цените у нас пак е 16,9%, 
колкото беше и през ноември. това се 
случва, след като през октомври и но-
ември той намаля от рекордните 18,7%, 
до които литна през септември. 

Засега България, Малта и словения 
са единствените държави в ес, в които 
годишното повишение на цените не на-
малява от предишните си високи стой-
ности. в Малта през ноември индексът 
е бил 7,2%, а през декември се повиша-
ва до 7,3%. в словения той упорства и 
през декември е както и през ноември 
- 10,8%.

в европа инфлацията продължава 
да е най-висока в балтийските държави, 
достигайки 20,7% в Латвия. Но това е 
с 1% по-малко в сравнение с ноември. 
в саЩ годишната инфлация падна до 

6,5% в последния месец на 2022 г., а за 
самия декември има дори дефлация от 
0,1%. тази тенденция там продължава 
вече шести месец, като спадът е много 
по-бърз, отколкото беше повишение-
то, което започна през януари 2021 г. 
и стигна връхната си точка през юни 
2022 г., когато годишната инфлация в 
Щатите беше 9,1%.

Но да се върнем у нас. Българите 
основно  пазаруват храни, а тяхното 
повишение е много по-голямо от сред-
ните 16,9%. Данни на Държавната ко-
мисия по стоковите борси и тържищата 
(ДксБт) показват, че цените на храни-
телните продукти в България продъл-
жават да се покачват, като средното 
поскъпване за година е около 30%.

яйцата са поскъпнали най-много - с 
82%, оранжерийните картофи - с 60%, 
захарта - с 52%, а брашното - с 18%, 
спрямо януари миналата година. “едно 
яйце на едро струва 40-41 стотинки. 18 
стотинки е номиналното увеличение, 

което е доста, но е абсолютно обектив-
но вследствие на това, което се изживя 
като процес. от средата на 2021 г. до 
средата на 2022 г. беше най-тежко”, 
коментира председателят на ДксБт 
Димитър иванов.

Поскъпването на яйцата е по-голя-
мо и от скока на олиото. През април 
и май миналата година то поскъпна 
двойно и дори отчасти изчезна от ма-
газините, а търговците се принудиха 
да отпускат само до три литра на чо-
век. Литърът дори се продаваше по 7-9 
лева. През лятото цената му започна да 
се успокоява и в момента по тържища-
та на едро на много места е под 4 лв. 
бутилката, в магазините на промоция е 
под 4 лв., иначе - по около 5-6 лв. За 
последните 12 месеца цената му се е 
повишила с 57%.

Други продукти с голям скок в 
цената през 2022 г. са кашкавалът - с 
44%, и кравето сирене, което поскъп-
на с 39% за една година. като причина 
за това увеличение се сочи липсата на 
достатъчно сурово мляко на българ-
ския пазар, защото много животновъди 
изклаха кравите и овцете.

основните хранителни стоки в 
България са поскъпнали с близо 50% 

за една година, показват данните на 
кНсБ. в това число влизат 20-те сто-
ки от първа необходимост, които се 
ползват всекидневно. “високите цени 
водят до повишение на издръжката на 
живот и тъй като последните данни за 
декември ще бъдат готови през януа-
ри, очертава се, че септемврийската из-
дръжка за живот от 1320 лева ще про-
дължава да нараства”, коментира пред 
БНр зам.-директорът на института за 
социални и синдикални изследвания 
към кНсБ виолета иванова. според 
данните с една минимална заплата в 
България може да се купи 7 пъти по-
требителската кошница от 20 стоки, а 
в Германия - 31 пъти. “През 2021 г., 
септември, за тези 20 стоки сме дава-
ли 65 лева, а сега даваме 95 лева, тоест 
нарастването е с 45%”, коментира още 
иванова.

За последните две години животът 
ни е поскъпнал с 60%, изчислиха от 
кНсБ. синдикатът настоява за още 1,5 
милиарда лева в подкрепа на нараства-
щия брой работещи бедни, както и за 
по-голям обхват на домакинствата в 
програмите за социално подпомагане. 

как се справя българинът с набира-
щата скорост инфлация и доколко му 
помагат актуализацията на бюджета и 
антикризисните мерки на властта? По 
данни на Нси инфлацията в България 
прехвърли 15% на годишна база. Хра-
ни и услуги продължават да поскъпват. 
от юли към по-високите сметки на до-
макинствата се добавят и повишени-
те разходи за ток, отопление и топла 
вода. средната заплата в областните 
градове надхвърля 1000 лева, но съще-
временно расте и броят на работещите 
бедни. “Храната е с най-голяма тежест 
в семейния бюджет. следват битовите 
сметки”, обобщи виолета иванова. 

Загодина

С 50% поскъпнаха 
основните храни
Всветаинфлациятанамалява,неиунас

СнимкаЕмилиякоСтадиноВа

Олиото и захарта са сред стоките с най-голямо повишение на цените

Годишно изменение
Продукти	 2021	г.	 2022	г.	 ПоскъП-
	 	 	 ване	в	%	
	 	 	 за	година

домати	оранжерийни	 2,06	лв.	 3,19	лв.	 55%
домати	внос	 1,94	лв.	 2,93	лв.	 51%
краставици	оранжерийни	 2,27	лв.	 2,90	лв.	 28%
зелени	чушки	 1,69	лв.	 2,10	лв.	 24%
Червени	чушки	 1,94	лв.	 2,63	лв.	 36%
картофи	 0,85	лв.	 1,13	лв.	 33%
зеле	 1,02	лв.	 0,91	лв.	 -11%
Моркови	 0,92	лв.	 1,06	лв.	 15%
Лук	 0,82	лв.	 1,12	лв.	 37%
Ябълки	 1,25	лв.	 1,34	лв.	 7%
Банани	 2,23	лв.	 2,85	лв.	 28%
Лимони	 1,94	лв.	 2,65	лв.	 37%
Портокали	 1,67	лв.	 2,14	лв.	 28%

  �
Страницата подготви  
Мая ЙОВАНОВСКА

Разходите на българите за храна са по-големи от тези за 
сметките за жилището, показват последните данни на 
“Евростат”. 20,1 на сто от общите разходи на домакин-
ствата у нас отиват за храна и безалкохолни напитки, а 
19,1 на сто - за ток, вода и парно. За транспорт отиват 
12,3%, а за култура 
и развлечения сме заделяли 8,1% от разходите. Тези за 
здраве са 7,2 на стоот общите, а делът на тези за алко-
хол, цигари и комуникации - по 5,2 на сто. 
Не такава е ситуацията в ЕС. През 2021 г. сметките 
за жилища, вода, електричество, газ и други горива 

представляват една четвърт (25%) от разходите на 
домакинствата в ЕС, което е спад с 0,5% в сравнение с 
2020 г. Разходите за храна и безалкохолни напитки също 
намаляват сред категориите разходи на домакинства-
та, представляващи 14,3% от общите разходи през 2021 
г. Миналата година разходите за транспорт са били на 
трето място в категориите разходи на домакинствата, 
представлявайки 12,1% от общите, което е ръст от 
0,5%. Това увеличение е свързано с постепенното премах-
ване на мерките за контрол, свързани с КОВИД-19, които 
засегнаха мобилността в целия ЕС.

Даваме повече за храна, отколкото другите в ЕС
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Ангел Игов води курс  
по творческо писане

Най-новият 
курс във вирту-
алния писателски 
център на фон-
дация “Елизабет 
Костова” е съз-
даден специално в 
помощ на поети-
те, преводачите 
и читателите на 
поезия. Записва-
нето е отворено 
до 23 януари на 
https://ekf-writing-
center.org. В курса, който ще се 
проведе в реално време от 23 до  
31 януари, водещият Ангел Игов 
- писател, преводач и универси-
тетски преподавател, ще запознае 
участниците с основите на класи-
ческото стихосложение и ще ги от-
веде до свободния стих. Ще научат 
как се организира стихът и как се 
създават ритъм и мелодия и извън 
строгите рамки. Д-р Ангел Игов е 
роден през 1981 г. в София. Автор 
е на три романа и два сборника с 
разкази; превежда художествена 
проза и поезия от английски език. 
Преподава английска литература и 
превод в Софийския университет. 
Носител е на наградите “Христо 
Г. Данов”, “Кръстан Дянков” и На-
градата за преводна литература на 
Дома на световните култури в Бер-
лин. Този курс по творческо писане 
се реализира с подкрепата на НФ 
“Култура” по програмата “Едного-
дишен грант 2021”.

Plovdiv Game Jam 2023  
събира ентусиасти  
в сферата на гейминга

СнимкаPlovdivGameJam

Plovdiv Game Jam дава възмож-
ност на хора от всякакви професии 
да творят в любимата си гейминг 
индустрия. В рамките на един уи-
кенд (от 3 до 5 февруари) хора с 
общи интереси се събират, за да 
създават свои собствени дигитал-
ни или бордови игри. Plovdiv Game 
Jam e събитие, създадено за гейминг 
общността и фокусирано върху 
сътрудничеството между всякак-
ви специалисти - от художници, 
през програмисти и музиканти, до 
геймдизайнери. Тази година при-
съствие ще имат Creative Assembly, 
Incineration Productions, The Sixth 
Hammer, Haemimont Games и други 
големи гейминг компании. Входът 
е свободен, записване на фейсбук 
страницата на събитието.

АЛЕКСАНДЪРАЛЕКСАНДРОВ
(КРИВИЯ),бившфутболеннационал
БОЯНДАСКАЛОВ,режисьор
ДИМИТЪРКОВАЧЕВ-ФЪНКИ,
музикант,собственик
на“Софиямюзикентърпрайсис”
ЙОРДАНКАБЛАГОЕВА,
световнаиолимпийска
вицешампионкаполекаатлетика

натозиденсародени

накратко

СнимкаФондация
“ЕлизабЕткоСтова”

Ангел Игов

София ще бъде домакин 
на Международния кларине-

тен конкурс "Сава Димитров" 
за втори път. едни от най-до-

брите кларинетисти в света 
ще гостуват на столицата от 
20 до 24 януари, мерейки сили 
в борбата за първото място, 
научи ДуМа от кристина 
венкова, експерт "връзки с 
обществеността" на нМа 
"Проф. Панчо владигеров".

Организатори са наци-

оналната музикална акаде-

мия и фондация "Проф. Сава 
Димитров", с подкрепата на 
Министерството на култура-

та, Министерството на обра-

зованието и науката, Столич-

ната община, "Buffet Crampon 
Group", "Мет енерджи Бъл-

гария", "алианс принт".
конкурсът ще бъде открит 

с концерт на звездното жури, 
включващо в състава си едни 

от най-известните артисти в 
кларинетното изкуство. на 
20 януари от 18 ч. в залата 
на Музикалната академия ще 
прозвучат популярни твор-

би от световния кларинетен 
репертоар в изпълнение на 
аркадиуш адамски (Полша) 
- преподавател по кларинет в 
Музикалната академия в ка-

товице и музикалния универ-

ситет "Фредерик Шопен" във 
варшава и първи кларинетист 
в Симфоничния оркестър на 
Полското национално радио; 
емил вишенеску (румъния) 
- с докторска степен от наци-

оналния музикален универ-

ситет в Букурещ и първи кла-

ринетист на Филхармонията 
"Джордже енеску"; Габор 
варга (унгария) - първи клари-

нетист на най-големите унгар-

ски оркестри и Сингапурския 
симфоничен оркестър; Джуро 

Пете (Сърбия) - преподавател 
по кларинет в музикалното 
училище "исидор Баич" в 
нови Сад и носител на мно-

жество награди от национал-

ни и международни конкурси; 
вангел тангъров (България/
СаЩ) - доцент по кларинет в 
тексаския държавен универ-

ситет, артистичен директор и 
основател на ежегодния меж-

дународен фестивал "Texas 
State Clarinet Fiesta"; Мария 
Павлович (Хърватия/Белгия) 
- преподавател в кралската 
консерватория на антверпен; 
и Юан Юан (китай) - профе-

сор по кларинет в китайската 
централна музикална кон-

серватория и гостуващ първи 
кларинетист на китайския 
национален филхармоничен 
оркестър.

във втория междунаро-

ден кларинетен конкурс "Сава 
Димитров" се състезават 159 
участници от цял свят. Журито 
селектира 30-те най-добри из-
между младите кларинетисти, 
които ще участват на присъст-

вените турове в София. лауре-

атите, носители на наградите 
в конкурса, ще бъдат солисти 
на академичния симфоничен 
оркестър към нМа "Проф. 
Панчо владигеров" в заклю-

чителен концерт, увенчаващ 
престижната надпревара. те 

ще музицират под палката на 
маестро Григор Паликаров на 
24 януари от 18 ч. в концерт-

ната зала на академията.
туровете на участниците 

в конкурсната програма ще 
бъдат отворени за публика, 
а входът за тях, както и за 
концертите на журито и на 
лауреатите, ще е свободен. и 
тази година конкурсът ще се 
излъчва на живо чрез стрий-

минг, със съдействието на 
Столичната община.

През 2020 г. в първото из-
дание на конкурса взеха учас-

тие повече от 120 кандидати 
от 31 държави, на възраст 
между 14 и 26 години, раз-

пределени в пет възрастови 
категории. Първа награда в 
категория "Д" беше присъ-

дена на Мишел Сервин от 
Полша, който, освен парич-

ната награда, предоставена 
от организаторите, получи и 
нов музикален инструмент 
от най-висок клас, осигурен 
от един от партньорите на 
конкурса - "Buffet Crampon". 
в най-оспорваната категория 
"е" с първа награда бе отли-

чен украинецът Станислав 
Павлович, който грабна и 
голямата награда на конкур-

са - нов кларинет "Legende", 
топ модела на марката "Buffet 
Crampon".

Трийсет кларинетисти
в надпревара в София
вториятмеждународенкларинетенконкурс„Савадимитров”
щесесъстоивмузикалнатаакадемияот20до24януари

По случай 160 години от рождението 
на алеко константинов, които се навър-

шиха на 13 януари, Бнт русе постави 
началото на кампанията “Препрочитаме 
Щастливеца”, съобщи Бнр. в рамките 
на инициативата всеки ден в каналите на 
обществената телевизия, в ефира на Бнт 
2 от 13,55 ч. и в социалните мрежи ще се 
припомнят откъси от емблематични про-

изведения на алеко константинов. ви-

деоклиповете са заснети в родната къща 
на Щастливеца в Свищов, етнографската 
експозиция “Сладкаровата къща”, сало-

на на Първото българско читалище и 
аулата на Професионалната търговска 
гимназия. в ролята на четци влизат не-

гови съграждани - хора на изкуството, 
общественици, местни театрали, учите-

ли, студенти и ученици. тя ще продължи 
до 24 май - Деня на българската азбука, 
просвета и култура и на славянската кни-

жовност. инициативата се осъществява 
със съдействието на община Свищов.

БНТ Русе с инициатива по повод 
160 години от рождението на Алеко

Световна премиера бележи начало-

то на 2023 г. за Симфоничния оркестър 
на Бнр с главен диригент Марк кадин. 
Под диригентската палка на констан-

тин Добройков, който от 2022 г. е гла-

вен диригент и художествен ръководи-

тел на камерния ансамбъл “Софийски 
солисти”, на 20 януари от 19 ч. в зала 
“България” за първи път пред публика 
ще звучи “Duemevela” - интерлюдия и 
епилог за оркестър. Произведението е 
специално създадено миналата година 
за радиосимфониците от младия и та-

лантлив композитор Петър керкелов. 
в програмата ще прозвучат и увертюра 
“крал лир” от Хектор Берлиоз и Сим-

фония 40 на Моцарт.
Музиката на керкелов се отличава 

с аскетична искреност и непосредстве-

ност. въпреки че си играят с множество 
превъплътяващи се обертонови мело-

дични структури, неговите творби често 
пресичат лимитите на простите звукови 
игри и се целят в полетата на философи-

ята, в онези форми на изкуство, чиито 
елементи той интегрира в концепциите 
си. негови произведения са изпълнявани 
в България, нидерландия, Германия, ав-

стрия, русия, украйна, Aрмения и СаЩ в 
места като Konzerthaus Wien, Gaudeamus 
Music Week, BOZAR Brussels, Teatro 
Massimo, Palermo в изпълнение на Asko/
Schoenberg Ensemble, “Bang on a Can All 
Stars”, Ensemble PHACE (австрия), ан-

самбъл “Musica Nova-Sofia”, “Софийски 
солисти” с красимир Щерев, Ruysdael 
Kwartet (нидерландия), антоний Бари-

шевски (украйна) и др.
СнимкабнР

Константин Добройков

Световна премиера в първия концерт 
за 2023 г. на Симфоничния оркестър на БНР 



справочник14
2023

четвъртък
19 януари

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

преподобниятотецМакарийсе
грижел за бедните и болните, из-
вършилмногочудеса

Преподобният Макарий се родил
вЕгипетскатастрана,вселище,носе-
щоиметоПтинапор.Неговитеродите-
либилисъименнинадревнитесвети
праотци-АврамиСара,катобащата
на преподобния бил свещеник. Съ-
пружествотоимбилобезплодно.

Втовавреме,поБожиепроизво-
ление варварите нападнали Египет,
като разграбили цялото имущество
на египетските жители. Родителите
на Макарий поискали да заминат в
другастрана.Новеднъжпрезнощта
на Аврам се явил насън свети па-
триарх Аврам. Той утешавал Аврам,
повелявайкимудасепреселивПти-
напор. И му предсказал, че Бог ще
го благослови с раждането на син.
АврамиСарасепреселиливпосоче-
ното селище и наскоро им се родил
синМакарий.

Когато младежът достигнал пъл-
нолетиеисенаучилдаразбираСве-
щеното Писание, родителите му по-

желалида встъпивбрак,макарсам
тойданямалникаквожелание.След
свършванетонасватбенияпиртойсе
престорилнаболенинеседокоснал
доневестатаси,катосемолелдаму
дариГосподскородаостависветския
животидастанемонах.Неследдъл-
госъпругатамупочинала.

След смъртта й Макарий непре-
станнопребивавалвГосподнияхрам
и се занимавал с четене на Свеще-
ното Писание. Скоро и родителите
мупочинали.Атой,сБожияпомощ,
започналдапреминаватруднотомо-
нашескослужение.

Когато навършил 40 години, по-
лучилотБогадароветеначудо-твор-
ство, пророчество и власт над не-
чиститедухове.Билпосветенвсана
на свещеник и направен настоятел
(авва) на монаси, живеещи в скит.
Честопосещавалиучителясисвети
АнтонийВелики.Заедносдругидва-
ма ученици на преподобния се удо-
стоилдаприсъстванаблаженатаму
кончина.

При преподобния Макарий Еги-
петскиидваломножествонарод:едни

- задушевнаполза,други - заизце-
ление от недъзи. Затова се появила
необходимосттаотпострояванетона
странноприемници. Това и направил
преподобни Макарий. Такъв е жи-
вотът, смъртта и преминаването във
вечния живот на преподобния отец
Макарий.

днес петък събота неделя

ПРоМЕНлИВоСдъжд оБлАЧНо,СлАБСНяГ оБлАЧНо,СлАБСНяГ ПРоМЕНлИВоСдъжд

максимални максимални максимални максимални

18
oC 10

oC 10
oC 10

oC

07.20“Актуалноотденя”/п/

07.55“дискусионенклуб”/п/

08.50Парламентарностудио

11.00 Парламентарно заседание

на Народното събрание -

прякопредаване

14.00“НашиятследобедсБСТВ”

15.30Новини

16.00документаленфилм

16.30 “думата е ваша” - открита

линия

17.30ТВпазар

17.45Музикаленантракт

18.10ТВпазар

18.30Новини-централнаемисия

19.15“Актуалноотденя”

20.00“СтудиоИкономика”

21.00“ляваполитика”/п/

22.15 Новини - централна еми-

сия/п/

22.40“Актуалноотденя”/п/

23.20“СтудиоИкономика”/п/

00.20“НашиятследобедсБСТВ”

/п/

01.30 “За историята свободно”

/п/

02.25“дискусионенклуб”/п/

03.20“Контра”/п/

04.15“думатаеваша”/п/

05.15“Хубаваси,татковино”

05.40“НашиятследобедсБСТВ”

/п/

06.50Музикаленантракт

05.55 денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
СимеонИванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасдимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “Семействотонаджиновете”

2020-анимационенфилм
15.15 “Колкотоповечесмезаедно”

-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.20 още от деня - коментарно

предаване
18.45 СпортТоТо
19.00 Последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 “Вина”-твфилм/3епизод/
22.00 “Колекция“Кадифе”-твфилм

/12епизод/(12)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратнаточка2”-твфилм

/2епизод/(16)
00.20 Светътиние/п/
00.50 100% будни - сутрешно то-

кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.25 Култура.БГ-предаванезакул-
турасдимитърСтоянович/п/

03.20 джинс/п/
03.50 “Колкотоповечесмезаедно”

-твфилм/п/
04.15 олтаритенаБългария
04.25 Посветаиунас/пот20.00ч./
05.10 още от деня - коментарно

предаване/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещидесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30 Премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.89

21.00Премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.9

22.00“Скъпинаследници”-сери-
ал,еп.98

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30 “опасни улици” - сериал,
с.15

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “дъ Шоуто” - комедийно
шоу,еп.14(последен)

02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

04.40Телеканал“доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

20.00 Време - информационна

програма

20.45 “Примката на Нестеров” -

сериал,еп.4

21.35“Голяматаигра”-твшоу

23.00 “Кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.8

00.00Подкаст.лаб

03.00 Време - информационна

програма

03.45 “Примката на Нестеров” -

сериал,еп.4

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Ще насърчите приятел 
в намеренията му да по-
стигне по-добри резулта-
ти. Балансирайте.

С ярката си позиция и от-
ношение към дискутиран 
въпрос ще привлечете одо-
брение. 

Започнатите нови начина-
ния ще ви носят настрое-
ние. Ще се съобразявате с 
нечии интереси. 

Със силни аргументи ще 
убеждавате партньорите 
си в правотата на вашите 
предложения. 

Гаранция за доброто про-
тичане на планирано ме-
роприятие е включването 
на повече специалисти. 

Стремете се към решава-
не на важните проблеми 
своевременно и не задълбо-
чавайте противоречията. 

Ще намерите решение на 
финансов въпрос или друг, 
създаващ ви доста напре-
жение напоследък.

Грижите за здравето не 
са загуба на време, а нещо 
полезно, което друг не 
може да направи.

Бързо и лесно ще вземате 
професионални решения и 
ще ги следвате. Внимавай-
те с колеги. 

Постигнатите споразуме-
ния на работното място 
и в отношенията с парт-
ньора ще ви усмихнат.

Всички срещи, свързани 
с бизнеса и постигане на 
договорености, могат да 
бъдат резултатни. 
 

Овладейте страстите и 
желанията си, защото 
неведоми сили ще засилят 
влечението ви към бунт.

православенкалендарскръбнавест

на 19.01.2023 г. се навършват 
три месеца без 

нашия скъп съпруг и баща 

петър дИмИтров 
пейков

прекрасни са спомените, които ни остави. 
Безсилни сме пред факта, че не си сред нас. 

с болка и обич! 

От семейството

Църкватапочитана19януарипреп.Макарийегипетски.св.Марк,еп.ефески
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отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ11

водоравно:
Михаилломоносов.Траур.Супа.Пет.Амп /

Пиер/.Рали.Не.Тур.Аул.Да.Пок.Набег."Сока".
Коти.Аара.Ке.Заник.СВ.литиофилит.Ек.Гер-
маник/Юлийцезар/.Ба.АсАТ.Каолин.Сой."Тра-
бант".циркус.лиани.Кили/Жан-Клод/.Ооли.Бо.
Павиан.Кии.ЮПИ.ла.Истин.Н.М. "Ан". "Алф".
Тоно."Га".Аналема.Врата.Ера.Реи."Адаб".Га-
вот.Рен/лудвиг/.Ибиси.лин.Тапир.Ивич/Пав-
ле/.Долина.Ец.Клара.Нида.Брат."Ирий".

отвЕСно:
Пилета. Вести. Панталон. Туба. Карабина.

Вили. КАТ. "Реал". Тано. леонид. ИРА. Григ /
Едвард/."БИ".лаерт.На.Слама.Атека.Палма.
"ТА".лупус.Иранка.Фа.Ра.Хор.локомотиви.
Репер. Кефал. лиственица. Досада. Инициато-
ри.Нула.Злини."Нина".Шопи.Каик.Ро.Нота-
били.Са.Понт.Скок.Адивар/Халиде/.До.Ноти.
Боулинг.Асири/Тошхуджа/."Всекикрайсиима
обичай".
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16 

четвъртък
19 януари

Гледайте

Футбол
по Диема спорт
17.00 лудогорец - Заглембе (Пол)

по Диема спорт 2
22.00 Ман Сити - тотнъм

по макс спорт 2
19.30 Фенербахче - Ризеспор

по макс спорт 3
16.00 Аталанта - Специя
19.00 лацио - болоня
22.00 Ювентус - Монца

по макс спорт 1
АвтоМобилиЗъМ
21.00 Рали “Монте Карло”

по евроспорт 1
тениС
2.00 “Аустрелиън оупън”

по евроспорт 2
биАтлон
15.15 СК в Антхолц

накратко

СнимкаБТа

Рафаел надал поздравява феновете, след като отпадна от “Аустрелиън оупън”

актуалният шампион рафаел надал (исп, 
№2 в света) отпадна от “аустрелиън Оупън”. 
водачът в схемата загуби във II кръг от Ма-
кензи Макдоналд (СаЩ, №65) с 4:6, 4:6, 5:7. 
Легендарният испанец се контузи в края на вто-
рия сет, получи медицински таймаут, върна се 
на корта и опита да остане в мача. рафа обаче 
нямаше никаква възможност да се противопос-
тави, нито да гони топките като здрав тенисист. 
носителят на рекордните 22 титли от Големия 
шлем получи разтежение на бедрото.

“Можете да си представите колко съм 
разочарован. Сега е тежък момент и трябва 
да го приема. не мога да кажа, че не съм съ-
сипан психически. имам стари проблеми с бе-
дрото, сега чувствам, че не мога да се движа, но 
докато не направя изследвания, няма как да знам 
колко е сериозно”, каза рафа.

на 3 юни той ще навърши 37 години, а специа-
листи прогнозират, че Матадора ще сложи край на 
кариерата след любимия му “ролан Гарос”, където 
е спечелил 14 от 22-те си титли в Големия шлем.

Американец детронира Рафа Надал

  �
владимир ниКолов

националният отбор на България 
ще изиграе всичките си домакински ма-
чове тази година в разград. това разкри 
вицепрезидентът на БФС емил коста-
динов. Федерацията ще плаща наем на 
Лудогорец заради проблем от уеФа. 
националният стадион вече не е подхо-
дящ за мачове на националните отбори, 
както и за такива от груповите фази на 

клубните турнири. той губи статута си 
на съоръжение от “категория 4” най-
вече заради осветлението, което е с по-
малко луксово покритие.

Също така наемът на “васил Левски” е 
висок, а посещаемостта е трагична. наци-
оналният стадион е собственост на ММС 
и ведомството на весела Лечева е инфор-
мирано за проблема. и той ще блесне с 
пълната си сила, ако някой от софийските 
отбори влезе в групова фаза на турнир на 
уеФа от есента. Стадионът има и други 
проблеми, които уеФа отдавна иска да 

бъдат решени - липсата на адекватен пар-
кинг, отсъствието на президентска ложа и 
възможност за голям пресцентър.

“Домакинските мачове остават в 
разград поне до края на календарната 
2023 г. няма да има мачове в София”, 
заяви костадинов.

Заместник изпълнителният дирек-
тор на БФС Христо Запрянов добави, че 
всички се надяват съвсем скоро да бъде 
завършен ст. “Христо Ботев” в Пловдив. 
“колкото повече стадиони има в Бълга-
рия, толкова повече градове ще гледат 
националите. Представителният ни отбор 
е на цялата страна и всеки град има право 
да бъде домакин, ако разполага с подхо-
дящо съоръжение”, обясни Запрянов.

костадинов не подмина темата за съ-
дебните битки с Димитър Бербатов. как-
то е известно, апелативният съд отхвърли 
исковете на Балкан (варвара) срещу БФС 
и по този начин легитимира сегашното 
управление. Става въпрос за конгреса от 
12 октомври 2021 г., който втора инстан-
ция на темида обяви за редовен и реше-
нията му са потвърдени.

“Докато вършим някаква работа, 
другите се занимават със съдилища. има 
юристи, които могат да говорят по този 
въпрос”, допълни коща.

костадинов обяви, че БФС е подпи-
сал договор с компанията за спортна 
екипировка “Макрон”. италианската 
фирма ще облича всички национални 
отбори до 2028 г.

От “Бояна” пуснаха снимки от под-
писването на договора, на които е и ше-
фът на БФС Борислав Михайлов. той 
обаче се скри от медиите, вероятно зара-
ди съдебните битки, и остави костади-
нов да се яви пред тях.

Люис Хамилтън пуб-
ликува снимки от антарк-
тида в социалните мрежи. 
той има договор с Мерце-
дес във Формула 1 до края 
на 2023 г. на 7 януари 
седемкратният световен 
шампион навърши 38 го-
дини, но мнозина се пи-
тат дали ще продължи да 
кара във Формула 1. има 

индикации, че Хамилтън 
и Мерцедес преговарят за 
нов контракт, който ще 
обхваща и бъдещата му 
обвързаност с фирмата.

настоящият договор 
му носи 45 млн. евро с 
бонус от 25 млн. за титла. 
Преговорите са да продъл-
жи да участва във F1 още 
2 години срещу общо 140 

млн. Заплатата му щяла 
да бъде поета от INEOS, 
чийто бос Джим ратклиф 
е най-богатият британец и 
е съакционер в Мерцедес 
F1 с равни дялове с тото 
волф и Даймлер. Загово-
ри се, че ратклиф иска да 
купи и Манчестър Юнай-
тед, а Хамилтън е поканен 
да инвестира в клуба. 

„Лъвовете” остават 
още година в Разград
Бобимихайловсекриеотмедиите

Хамилтън в Антарктида,
чака 390 млн. от Мерцедес

Цска падна от японци
ЦСКА стартира годината със за-

губа. тимът на Саша илич беше нади-
гран от японския Санфрече Хироши-
ма с 0:1. в хотелския комплекс “Кая 
Палазо” в белек точен единствено 
беше таиши Мацумото (88). Други 
три гола в двубоя - един за ЦСКА и 
два за бронзовия медалист в японска-
та Джей лига, бяха отменени заради 
несъществуващи засади. Сръбският 
спец използва два състава през по-
лувремената, което реално наруши 
ритъма на игра във втората част. 
неофициален дебют направи новото 
попълнение тобиас Хайнц. “Първото 
полувреме беше по-добро, но второ-
то изгубихме ритъм и всяко решение, 
което вземахме, изглеждаше като 
грешно”, каза илич. Следващата 
контрола на ЦСКА е в петък срещу 
Гурник Забже (Пол).

СнимкаБФС

борислав Михайлов (вляво) и търговският директор на “Макрон” 
Робарто Касолани подписаха договор за сътрудничество

Контроли

ЦСка - Санфрече Хирошима (яп) 
0:1 Мацумото (88); Ботев вр - Монтана 
1:0 Переа (12); Спартак вн - Добруджа 
4:1; Локо Пд - Динамо т (Груз) 0:2; 
етър - Сливен 5:1.

резултати


